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قیمت واکسن 
محل دعوا و نزاع 

نیست

نقدپذیری 
جزو برنامه های 
دولت مردمی است

۲ کشته و۲۱ مصدوم در حادثه نقده

هفته نامههفته نامه
سیاسی ، اقتصادیسیاسی ، اقتصادی

اتوبوس جمعی از خبرنگاران  که برای بازدید از تونل  زاب در  پیرانشهر 
عازم منطقه بودند ساعت ۱۸ روز در محور ارومیه ـ نقده به دره سقوط 

کرد که ۲۱ نفر مصدوم  و  ۲ خبر نگار جان خود را از دست دادند.
به گزارش »هم قلم«،   با دعوت ستاد احیای دریاچه ارومیه از صبح 
روزچهارشنبه، تور رسانه ای برای بازدید از پروژه های عمرانی این ستاد 
آغاز شد و   گروه اعزامی از تهران پس از رسیدن به ارومیه با اتوبوس تهیه 
شده توسط اداره کل محیط زیست استان آذربایجان غربی برای بازدید از 

تونل زاب در شهرستان پیرانشهر اعزام شدند.
  ظهر روز چهارشنبه ، خبرنگاران از طریق لوکوموتیو وارد تونل شدند 
و پس از بازدید از  تونل زاب حوالی ساعت 6 بعدازظهر برای استراحت 
و صرف ناهار به محل سد کانی سیب مراجعت می کنند که متاسفانه 
اتوبوس حامل خبرنگاران و تیم اعزامی بر اثر نقص فنی واژگون می شود ؛ 
بعد از این حادثه تلخ بلافاصله نیروهای امدادی هلال احمر و اورژانس 
به محل حادثه اعزام می شوند و مصدومان را به بیمارستان امام خمینی 

شهرستان نقده اعزام می کنند.

رئیس سازمان محیط زیست: همه تمرکزمان بر  درمان 
خبرنگاران مصدوم است  

اتوبوس  واژگونی  مصدومان  از  عیادت  از  پس  کلانتری   عیسی 
خبرنگاران در تشریح جزئیات حادثه  با بیان اینکه بعد از این حادثه 
تلخ بلافاصله نیروهای امدادی هلال احمر و اورژانس به محل حادثه 
شهرستان  امام خمینی  بیمارستان  به  را  مصدومان  و  می شوند  اعزام 
نقده اعزام می کنند، تصریح کرد: بر اثر این حادثه متاسفانه دو خبرنگار 
برجسته حوزه محیط زیست خانم ها ریحانه یاسینی از خبرگزاری ایرنا و 
مهشاد کریمی از خبرگزاری ایسنا بر اثر جراحات وارده فوت می کنند.    
رئیس سازمان محیط زیست  با بیان اینکه چهار نفر از خبرنگاران که 
حالشان بدتر بود با بالگرد به ارومیه منتقل شدند اما خطری آنها را تهدید 

نمی کند، گفت: از اورژانس آذربایجان غربی نهایت تقدیر را دارم که در 
نخستین دقایق به محل حادثه رسیدند.

کلانتری تاکید کرد: هم اکنون همه تمرکز بر این است که خطری 
خبرنگاران مصدوم را تهدید نکند.  بعد از پیگیری وزیر کشور از وضعیت 
مصدومان حادثه واژگونی اتوبوس خبرنگاران در نقده،  شهریاری استاندار 
آذربایجان غربی و آقازاده رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان با حضور در 
بیمارستان نقده از مصدومان این حادثه عیادت کردند . شهریاری پس از 

این بازدید دستور داد کلیه مصدومان این حادثه به ارومیه اعزام شوند.
استاندار آذربایجان غربی نیز گفت: متاسفانه امروز حادثه دلخراشی 
در آذربایجان غربی رخ داد و در این راستا ستاد احیای دریاچه ارومیه 
از خبرنگاران کشوری دعوت کرده بود تا از پروژه های ستاد احیا و سد 

کانی سیب بازدید کنند.
محمدمهدی شهریاری تصریح کرد: پس از بازدید اصحاب رسانه، 
اتوبوس حامل خبرنگاران از مسیری حرکت کرد که جاده روستایی بوده 

و متاسفانه به دلیل شرایط فنی اتوبوس، دچار حادثه شد.
وی افزود: با وجود اینکه آنتن دهی در آن مسیر ضعیف بود اما پس از 
۱0 دقیقه نیروهای امدادی متوجه شده و به محل حادثه اعزام شدند و 
متاسفانه دو تن از خبرنگاران فوت کرده اما سایر مصدومان به سرعت با 
اورژانس شهرستان های پیرانشهر و نقده به بیمارستان نقده منتقل شدند 

و معاینات اولیه توسط پزشکان متخصص انجام شد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی آذربایجان غربی نیز در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: متاسفانه دو تن از خبرنگاران، در صحنه حادثه واژگونی 
اتوبوس جان خود را از دست دادند و چهار نفر با بالگرد و 6 نفر با 
اتوبوس  آمبولانس به ارومیه اعزام و سایر آنها به هتل انتقال یافتند.جواد 
آقازاده تصریح کرد: در مجموع ۲6 نفر خبرنگار در این حادثه ناگوار 

مصدوم شدند.
ادامه در صفحه 4

صفحه 6صفحه7

اتوبوس  خبرنگاران به دره افتاد

فرمانده پلیس راه کشور عنوان کرد
جزییات حادثه اتوبوس خبرنگاران

اتوبوس فاقد صورت وضعیت و متعلق به کارخانه 
سیمان بود

فرمانده پلیس راه کشور با تشریح تخلفات رخداده در حادثه 
اتوبوس خبرنگاران اعلام کرد که این اتوبوس فاقد صورت وضعیت 

و متعلق به کارخانه سیمان بود.
به گزارش »هم قلم«، سرهنگ هادی امیدوار در گفت وگو با 
ایسنا، درباره حادثه رخداده برای اتوبوس خبرنگاران محیط زیست 
که منجر به جان باختن مهشاد کریمی خبرنگار ایسنا و ریحانه 
یاسینی خبرنگار ایرنا شد، اظهار کرد: در این خصوص پرونده ای 
تشکیل شده و در آن مستندات و نظرات کارشناسی پلیس نیز 
درج شده است اما این که تصمیمی درباره آن گرفته خواهد شد 

برعهده دستگاه قضایی است.
وی با بیان این که این اتوبوس تولید سال ۱۳۸۵ بود، گفت: 
طبق بررسی های ما اتوبوس معاینه فنی داشته است اما به دلیل 
آنکه در مسیر کوهستانی تردد کرده و مکررا از ترمز استفاده کرده 
است سیستم ترمز آن دچار مشکل شده بود، ضمن این که راننده 

از ترمز ثانویه اتوبوس نیز استفاده نکرده است.
رئیس پلیس راه کشور ضمن رد این گفته که راننده از مسیر 
فرعی برای دور زدن پلیس راه تردد کرده، اظهار کرد: اصلا این 
طور نبوده این اتوبوس از مسیر اصلی تردد کرده و متعلق به 
کارخانه سیمان و جابه جایی کارگران آن بوده و سال ها نیز از 
همین مسیر رفت و آمد کرده است. در روز حادثه نیز راننده به 
پلیس راه رفته و اعلام کرده که در حال حمل کارگران سیمان 
است و با توجه به این که سال ها همین روند وجود داشته پلیس 

نیز آن را تایید کرده است.
ادامه در صفحه ۵
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ادامه از صفحه اول
عیادت رئیس سازمان محیط زیست از مصدومان 

حادثه واژگونی اتوبوس خبرنگاران
 عیسی کلانتری معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
محیط زیست با حضور در بیمارستان امام خمینی ارومیه 
از مصدومان حادثه واژگونی اتوبوس خبرنگاران در حوالی 

شهرستان نقده عیادت کرد.
 رئیس سازمان حفاظت محیط زیست که برای پیگیری 
حادثه واژگونی اتوبوس خبرنگاران به منطقه سفر کرده با 
حضور در بیمارستان امام خمینی ارومیه ضمن عیادت از 
مصدومان این حادثه تلخ در حال پیگیری علل حادثه و 

رسیدگی به وضعیت سایر خبرنگاران است.

حال مصدومان منتقل شده به ارو میه خوب است
بیمارستان  اورژانس  بخش  رئیس  رضازاده  فرزین 
امام خمینی ارومیه با اشاره به اعزام 4 نفر از خبرنگاران 
اظهار  دره  به  اتوبوس  سقوط  حادثه  در  شده  مصدوم 
داشت: خبرنگاران منتقل شده به ارومیه  در بیمارستان 
امام خمینی)ره( ارومیه مورد معاینه قرار گرفته و بحمدالله 
وضعیت   آنها  پزشکی  نظر  از  و  نداشتند  مشکل خاصی 
چندان اورژانسی نیست. وی افزود:  براساس بررسی های 
اولیه در نقده و سونوگرافی های انجام شده، حال عمومی 
آنها مطلوب است اما به صورت مجدد در این بیمارستان نیز 

وضعیت آنها مورد بررسی قرار می گیرند.

  تماس رئیس دفتر رئیس جمهوری با استاندار 
آذربایجان غربی 

محمود واعظی رئیس دفتر رئیس جمهوری  در تماس با 
استاندار آذربایجان غربی ضمن پیگیری وضعیت این حادثه 
دلخراش، بر استفاده از تمامی امکانات و انجام اقدام های 
لازم برای رسیدگی به مصدومان این حادثه تاکید کرد و 
گفت:  از همه امکانات و ظرفیت کامل نیروهای امدادی 
حادثه  این  مصدومان  وضعیت  به  فوری  رسیدگی  برای 
استفاده شود. محمد مهدی شهریاری استاندار آذربایجان 
غربی نیز در این گفت و گوی تلفنی با تاکید بر اینکه با 
حضور در محل حادثه  شخصا بر روند امدادرسانی نظارت 
دارد، گزارش کاملی از اقدامات انجام شده برای انتقال سریع 
مصدومان حادثه به مراکز درمانی و انجام اقدامات درمانی 
لازم ارائه و اعلام کرد که با استفاده از بالگردهای هلال 
احمر ، مصدومین در سریع ترین زمان ممکن به بیمارستان 

انتقال یافته و تحت درمان قرار گرفته اند.

جزئیات جدید از علت واژگونی اتوبوس در محور 
“ارومیه-نقده”

  سرهنگ "کمال حسین زاده"  رئیس پلیس راه  استان 
آذربایجان غربی  در تشریح جزئیات این حادثه بیان داشت: 
محور  در  خودرو،  واژگونی  فقره  یک   ۱۸ ساعت  امروز 
"نقده ـ ارومیه" به مرکز فوریت های پلیسی ۱۱0 اعلام 
و بلافاصله تیم گشت تصادفات پلیس راه به همراه نیروهای 

امدادی برای بررسی موضوع به محل حادثه اعزام شدند.
وی افزود: در بررسی های به عمل آمده مشخص شد، 
یک دستگاه اتوبوس مسافربری حامل خبرنگاران ارومیه از 
جاده خارج  و واژگون شده است. سرهنگ حسین  زاده 
تصریح کرد: متأسفانه در این حادثه دو نفر از خبرنگاران 
در دم فوت و ۲۱ مسافر  نیز به شدت مجروح و با کمک 

نیروهای امدادی به مراکز درمانی منتقل شدند.
از  نفر  اینکه ۲۱  به  اشاره  با  استان  راه  پلیس  رئیس 
امدادی  نیروهای  توسط  و  مجروح  اتوبوس   سرنشینان 
در محل به بیمارستان های نقده و ارومیه اعزام شده اند، 
خاطرنشان کرد: علت تامه وقوع این حادثه عدم کنترل 

خودرو توسط راننده اتوبوس اعلام شده است.

دستور استاندار برای انتقال تمام مصدومان به ارومیه
بعد از پیگیری وزیر کشور از وضعیت مصدومان حادثه 
استاندار  نقده،  شهریاری  اتوبوس خبرنگاران در  واژگونی 
پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس  آقازاده  و  غربی  آذربایجان 
استان با حضور در بیمارستان نقده از مصدومان این حادثه 
عیادت کردند . شهریاری پس از این بازدید دستور داد کلیه 

مصدومان این حادثه به ارومیه اعزام شوند.

اعزام برخی مصدومان به ارومیه
نیز  غربی  آذربایجان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
درباره حادثه سقوط اتوبوس حامل خبرنگاران در نزدیکی 
شهرستان نقده گفت: در این حادثه ۲6 نفر در اتوبوس 
مصدوم شدند که متاسفانه دو نفر از خبرنگاران فوت شدند.
دکتر جواد آقازاده در ادامه افزود: این اتوبوس شامل ۲0 
خبرنگار، 4 نفر از ستاد احیای دریاچه ارومیه و ۲ نفر راننده 

و کمک راننده بودند.
وی درباره اعزام مصدومان به بیمارستان ارومیه بیان 
کرد: تعداد 4 نفر از مصدومان آقایان محمدمهدی گوهری، 
ابراهیم نژاد رفیعی، مرتضی محمدصادقی و حسن ظهوری 

با بالگرد به بیمارستان امام خمینی ارومیه اعزام شدند.

مصدومان  سایر  عمومی  آقازاده، حال  دکتر  گفته  به 
خوب است اما برای اطمینان خاطر بیشتر به وسیله اتوبوس 
آمبولانس به بیمارستان امام خمینی ارومیه اعزام می شوند.

دادستان مرکز استان آذربایجان غربی مامور 
رسیدگی به حادثه شد

 در پی واژگونی اتوبوس حامل خبرنگاران در آذربایجان 
غربی، رئیس کل دادگستری این استان دستور ویژه برای 
تشکیل پرونده و بررسی علت حادثه صادر کرد. ناصر عتباتی 
آرزوی  با  و  جانباختگان  خانواده  با  همدردی  ابراز  ضمن 
سلامتی برای مصدومان این حادثه  گفت: دادستان مرکز 
استان آذربایجان غربی مامور رسیدگی به موضوع شده است.

تنها 2 نفر در حادثه واژگونی اتوبوس 
خبرنگاران فوت شده است

مسئول روابط عمومی بیمارستان نقده گفت: شایعاتی 
مبنی بر فوت بیش از دو نفر در حادثه واژگونی اتوبوس 
وجود دارد در حالی که شمار فوتی ها تنها دو نفر است و 
یکی از مصدومان در زیر اتوبوس مانده بود که گمان می 

رفت فوت کرده اما دچار شکستکی پا شده بود.
علی مراپور در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در ارومیه، 
در  تسنیم  از جمله خبرنگار  داشت: ۲۱ خبرنگار  اظهار 
حادثه واژگونی اتوبوس دچار  ترومای پا شده و تحت نظر 
هستند و مشکل خاصی وجود ندارند. وی تصریح کرد: 
متاسفانه دو نفر خبرنگاران خانم ایسنا و ایرنا نیز جان خود 
را از دست داده اند. مسئول روابط عمومی بیمارستان نقده 
گفت: شایعاتی مبنی بر فوت یک نفر دیگر هم وجود دارد 
در حالی که شمار فوتی ها تنها دو نفر است و یکی از 
مصدومان در زیر اتوبوس بوده که گمان می رفت فوت 
کرده اما دچار شکستکی پا شده بود. وی افزود: هم اکنون 
پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس  و  آذربایجان غربی  استاندار 
استان در محل بیمارستان نقده حضور دارند.مرادپور گفت: 
چهار تن از خبرنگاران به نام های محمدمهدی گوهری، 
ابراهیم نژاد رفیعی، مرتضی محمدصادقی و حسن ظهوری 
با بالگرد به بیمارستان امام خمینی)ره( ارومیه منتقل شدند.
وی افزود: هیچ کدام از آنها بدحال نیستند اما نیاز به 

عمل جراحی و پزشک فوق تخصص دارند.

علت واژگونی اتوبوس حامل خبرنگاران مشخص شد
سرهنگ پاکدل فرمانده انتظامی شهرستان نقده در 
استان  در  خبرنگاران  حامل  اتوبوس  واژگونی  خصوص 

سقوط اتوبوس  خبرنگاران به دره

۲ کشته و۲۱ مصدوم در پی واژگونی اتوبوس خبرنگاران در نقده
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جزئیات جدیدی از حادثه اتوبوس حامل سربازان بر  مبنی  خبری  کسب  پی  در  گفت:  غربی  آذربایجان 
واژگونی اتوبوس حامل خبرنگاران در مسیر تونل کانی سیب 
در شهرستان نقده بلافاصله ماموران پلیس راه و انتظامی 
شهرستان به محل اعزام شدند.وی افزود: با حضور سریع 
ماموران در صحنه تا این لحظه در پی این حادثه ناگوار،  ۲ 
نفر از خبرنگاران فوت و ۲۲ نفر نیز مجروح و توسط عوامل 
انتظامی و امدادی سریعا به بیمارستان منتقل شدند.پاکدل 
در پایان تصریح کرد: ماموران علت این حادثه دردناک را 

نقص فنی و ترمز اتوبوس حامل خبرنگاران عنوان کردند.

انتقال تمام مصدومان  به بیمارستان نقده    
رئیس مرکز فوریت های پزشکی آذربایجان غربی گفت: 
به  خبرنگاران  اتوبوس  واژگونی  حادثه  مصدومان  همه 
بیمارستان نقده اعزام شده و تحت درمان هستند و دو سه 
تن از این مصدومان نیز بدحال هستند اما همکاران در حال 
تلاش برای بهبود سلامتی آنها هستند. باقر بهرامی اظهار 
داشت: در حادثه واژگونی اتوبوس خبرنگاران در نزدیکی 
نقده، ۲۱ نفر مصدوم و متاسفانه دو نفر از بانوان خبرنگاران 
جان خود را از دست دادند. وی تصریح کرد: همه مصدومان 
به بیمارستان نقده اعزام شده و تحت درمان هستند و دو 
سه تن از این مصدومان نیز بدحال هستند اما همکاران در 
حال تلاش برای بهبود سلامتی آنها هستند. رئیس مرکز 
راستا  این  در  گفت:  آذربایجان غربی  پزشکی  فوریت های 
دکتر آقازاده رئیس دانشگاه علوم پزشکی آذربایجان غربی 
نیز در بیمارستان حضور داشته و از نزدیک در جریان حال 

مصدومان قرار دارد.

بستری 13 مجروح در بیمارستان
دکتر محمد آیدین رئیس بیمارستان نقده نیز با تایید 
فوت  دو نفر از سرنشینان اتوبوس خبرنگاران گفت: ۱۳ نفر 
از مصدومان اتوبوس خبرنگاران در بیمارستان نقده بستری 
شده ا ند. مجتبی خالدی سخنگوی سازمان اورژانس کشور 
نیز از آمادگی بیمارستان امام خمینی ارومیه در پی واژگونی 
اتوبوس خبرنگاران در نقده خبر داد و گفت:  بعد از  اعلام 
  ۱0 ارومیه  نقده  در  خبرنگاران  اتوبوس  واژگونی  حادثه 
دستگاه آمبولانس به محل اعزام شد که متاسفانه  در این 
تصادف ۲۱ نفر مصدوم و ۲نفر از هموطنان مان جان خود را 
از دست دادند.وی خاطرنشان کرد: بیمارستان امام خمینی 
ارومیه در همین راستا آمادگی خود را برای رسیدگی به 

وضعیت مصدومان اعلام کرده است.

 عملیات تیم امداد و نجات هوایی برای 
انتقال مصدومان

جمعیت  امدادونجات  سازمان  رئیس  ولی پور،  مهدی 
هلال احمر نیز با بیان اینکه بعد از گزارش واژگونی یک 
نقده بلافاصله ۳ تیم  ارومیه ـ  اتوبوس در محور  دستگاه 
امدادی به محل حادثه اعزام شدند، گفت: تیم امداد هوایی 
آذربایجان شرقی در حالت آماده باش است  و در حال حاضر 
است.  داشته  فوتی  نفر  دو  و  مصدوم  نفر  حادثه ۲۱  این 
براساس اعلام رئیس سازمان امدادونجات جمعیت هلال 
احمر، مهشاد کریمی و ریحانه یاسینی در این حادثه جان 

داده اند.    خود را از دست 

جزئیات سقوط اتوبوس خبرنگاران به دره
منوچهر شاکر فرماندار نقده اظهار داشت: اتوبوس حامل 
خبرنگاران کشوری برای بازدید از سد کانی سیب به استان 
سفر کرده بودند که دچار حادثه واژگونی شد. وی تصریح 
کرد: برخی از خبرنگاران دچار جراحت شده و هم اکنون 
در محل حادثه هستیم و وضعیت در حال بررسی است.این 
خبرنگاران برای تهیه گزارش از احیای دریاچه ارومیه وارد 
آذربایجان غربی شده بودند که اتوبوس در نزدیکی نقده دچار 

حادثه شد.اتوبوس به دره سقوط کرده است.

گفته  به  بنا  گفت:  یزد  استان  نظامی  دادستان 
سرنشینان در روز حادثه در جاده دهشیر به آباده که 
شیب تندی دارد راننده اتوبوس در مسیر سرازیری 

متوجه می شود که ترمزها کار نمی کنند.
قضایی  سازمان  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
نیروهای مسلح، حکیمی فرد، دادستان نظامی استان 
یزد، با حضور در بیمارستان رهنمون یزد در جریان 

روند درمان مصدومان این حادثه قرار گرفت.
مصدومان  تک تک  پزشکی  سوابق  بررسی  با  او 
وضعیت  به  رسیدگی  در  تسریع  برای  را  دستوراتی 
به دلیل  بیمارستان که  از سربازان بستری در  یکی 
شکستگی جمجمه حال وخیمی داشت، صادر کرد 
که خوشبختانه با عکس العمل به موقع پزشکان فعلا 

از مرگ حتمی رهایی یافت.
دادستان نظامی استان یزد ضمن عرض تسلیت 
آرزوی شفای  و  این حادثه  به خانواده جان باختگان 
عاجل برای مصدومان گفت: متاسفانه در این حادثه ۵ 
نفر از جمله ۳ سربازمعلم، یک مأمور انتظامی مسئول 
حفظ امنیت سربازان در مسیر و یکی از سرنشینان 
تریلر جان باختند و ۳4 نفر دیگر که برای گذراندن 
دوره آموزشی بدو خدمت از زاهدان عازم آباده بودند، 

مصدوم شدند.
نیز  راننده  و  اتوبوس شخصی  که  این  بیان  با  او 
ورود  دلایل  از  یکی  کرد:  تصریح  است،  نظامی  غیر 
وضعیت  به  رسیدگی  بر  نظارت  نظامی  دادسرای 
برای  تحقیق  روند  به  کمک  همچنین  مصدومان، 
دستیابی به علل وقوع این حادثه، شناسایی مقصران 

و جلوگیری از حوادث مشابه است.
این مقام قضایی با اشاره به نظر کارشناسان پلیس 
راهور درباره نقص فنی سیستم ترمز اتوبوس گفت: 
تعدادی از مصدومان در تحقیقی که از آنها به عمل 
آمد اعلام کردند که خودرو در مسیر نیز چند بار دچار 

نقص فنی شده است.
حکیمی فرد درباره جزئیات وقوع این حادثه گفت: 
بنا به گفته سرنشینان در روز حادثه در جاده دهشیر 
به آباده که شیب تندی دارد، راننده اتوبوس در مسیر 

سرازیری متوجه می شود که ترمزها کار نمی کنند.
بنا به گفته این مقام قضایی، با اعلام راننده تمامی 
به عقب خودرو  راننده،  به همراه شاگرد  سرنشینان 
از سربازان در صندلی های خود  تن  ولی چند  رفته 
باقی می مانند که ۳ نفر از آنان در جا جانشان را از 

دست می دهند.
سرپیچ  در  مسافربری  اتوبوس  کنترل  گفت:  وی 
از دست راننده کلا خارج شده و با سرعتی نزدیک 
به ۱4۵ کیلومتر به عقب یک تریلی حامل بار که در 

کنار جاده متوقف بوده برخورد می کند.
اعطای  از  همچنین  یزد  استان  نظامی  دادستان 
سیستان  استان  نظامی  دادسرای  به  قضایی  نیابت 
بررسی وضعیت خودرو و شرایط  برای  بلوچستان  و 

راننده و شناسایی مقصران خبر داد.
دستور رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
برای بررسی حادثه واژگونی اتوبوس 

حامل سربازان
مسافربری  اتوبوس  دستگاه  یک  واژگونی  پی  در 
در دهستان دهشیر شهرستان تفت استان یزد که به 
جان باختن ۵ سرباز معظم و ۲۸ مصدوم منجر شد، 
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در پیامی ضمن تسلیت 
این حادثه ناگوار از دستگاه های مسئول خواست ضمن 
بررسی دقیق حادثه، نسبت به شناسایی علت حادثه 
با مقصران احتمالی برخورد شود.متن پیام سرلشگر 

پاسدار محمد باقری به شرح زیر است:
معلمان  سرباز  حامل  اتوبوس  واژگونی  »حادثه 
به  که  تفت  شهرستان  توابع  از  دهشیر  دهستان 
و  کشور  عزیز  جوانان  بهترین  از  تن   ۵ جان باختن 
تاسف  باعث  آنها منجر شد،  از  نفر  زخمی شدن ۲۸ 

و تاثر فراوان گردید.
به  غم انگیز  حادثه  این  تسلیت  ضمن  اینجانب 
برای  متعال  خداوند  از  آنها،  داغدار  خانواده های 
درگذشتگان مغفرت و برای مجروحان حادثه سلامت 
انتظامی و  نیروی  و صحت آرزو می کنم. لازم است 
دیگر دستگاه های مسئول ضمن بررسی سریع و دقیق 
حادثه نسبت به شناسایی علل وقوع این حادثه تلخ 
با  احتمالی  تقصیر  یا  قصور  اثبات  در صورت  و  تلخ 
مسببان وفق قانون برخورد جدی و عمل آورده و به 

اینجانب گزارش دهند.«

فرمانده پلیس راه کشور عنوان کرد

جزییات حادثه اتوبوس خبرنگاران
ادامه از صفحه اول

امیدوار درباره این که آیا راننده تخلفی داشته یا نه؟ گفت: تا به حال آنچه که از سوی پلیس مشخص شده این است 
که راننده مسافران را بدون صورت وضعیت سوار و جابه جا کرده یعنی گزارشی ارائه نکرده که مسافران چه کسانی 
هستند و مسیرش تغییر کرده است. راننده از مسیر کوهستانی عبور کرده و همان طور که گفتم به همین دلیل مکررا 
مجبور به استفاده از ترمز شده است. وی ادامه داد: همچنین تخلف دیگر این راننده این بوده که از ترمز کمکی استفاده 

نکرده است.
امیدوار اضافه کرد: همچنین به نظر می رسد مسئول محلی نیز به دلیل آنکه احتمالا اتوبوس رایگان بوده از اتوبوس 
کارخانه سیمان استفاده کرده در صورتی که در چنین مواردی قاعده بر این است که مسئول محلی باید به پلیس راه و 
راهداری اطلاع دهد که مسافران اتوبوس چه کسانی هستند و اگر این موضوع را به ما اطلاع داده بودند حتما نسبت به 

انتخاب اتوبوس و همچنین قرار دادن یک تیم اسکورت برای این اتوبوس اقدام می کردیم.
وی درباره صورت وضعیت ثبت شده از وضعیت این اتوبوس اظهار کرد: راننده این اتوبوس اعلام کرده بود که 
مسافرانش کارگران کارخانه سیمان هستند و احتمالا چون اتوبوس رایگان بوده صورت وضعیت را تغییر نداده است. 
این اتوبوس باید فاصله شهر تا کارخانه را طی می کرده اما در این ماموریت مسیر آن تغییر کرده است. وی درباره این که 

این اتوبوس فاقد معاینه فنی بوده گفت: بررسی های ما نشان می دهد که اتوبوس مذکور معاینه فنی را داشته است.
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رئیس جمهوری منتخب: 

نقدپذیری جزو برنامه های دولت مردمی است
رئیس جمهوری منتخب درباره گمانه زنی هایی که 
درباره تیم همکاران وی مطرح می شود، تصریح کرد: 
پیشنهاد می کنم دوستان خود را زحمت ندهند و اگر 

پیشنهاداتی دارند حتماً ما را مطلع کنند.
رئیسی،  سیدابراهیم  قلم«،  »هم  گزارش  به 
رئیس جمهوری منتخب، در گفت وگویی که از بخش 
خبری ۲0:۳0 پخش شد، درباره علت انتخاب مشهد به 
عنوان اولین مقصد سفر خود پس از انتخاب به عنوان 
رئیس جمهوری گفت: من زندگی ام را مرهون امام رضا 
)ع( می دانم و در دوران مسئولیت های مختلف همواره 
ارتباطم با امام هشتم را ارتباطی بسیار سازنده در همه 
این  در  که  بودم  معتقد  و  می دیدم  زندگی ام  شئون 
دوران قبل از هر اقدامی خدمت ایشان برسم، تشکر 

کنم و از ایشان برای خدمت مدد بخواهم.
تولیت  مسئولیت  در  حضورش  تاثیر  درباره  او 
اظهار  مردم  دغدغه های  با  آشنایی  در  قدس  آستان 
کرد: من در دوران تحول آستان قدس توسعه مفهوم 
خدمت، خادم و مخدوم را مطرح کردم. این طرح با 
نگاه این که نیازمندان به درگاه امام رضا جهت رفع 
گرفتاری مراجعه می کنند و هر چه از این گرفتاری ها 
را بتوانیم حل کنیم، حتما مورد رضای حضرت امام 
رضا است. الان هم به نظر می رسد باید با درد مردم 
با  ارتباط  دارم  بنا  و  بود  مردم  کنار  در  و  شد  آشنا 
به  باید  و  می شود  نظرم  به  نکنم.  محدود  را  مردم 
مردم  با  ارتباط  و  حفاظتی  دوستان  نظرات  گونه ای 

را همزمان داشت.
نحوه  درباره  همچنین  منتخب  رئیس جمهوری 
تعامل تیم حفاظت وی با مردم و رسانه ها تاکید کرد: 
باید این گونه باشد و خواست من از دوستان حفاظت 
انجام مسئولیت خود  این بوده که ضمن  نیز همواره 
باید کاری کنند که ارتباط ما با مردم حفظ شود؛ چرا 
که من به این ارتباط نیاز دارم و این ارتباط را نه فقط 
برای خودم به عنوان یک مسئول بلکه برای بسیاری 
از مدیران ضروری می بینم. برای فهم مسایل مردم از 
کف بازار و خیابان لازم است ارتباط با مردم برای همه 

مسئولان برقرار باشد.
رئیسی در پاسخ به این پرسش که از روز انتخاب 
به عنوان رئیس جمهوری چه دغدغه هایی داشته است، 
گفت: بیش از همه چیز مسأله اشتغال، موضوع کرونا و 
مسکن ذهن من را مشغول کرده است. آن چه از همه 
مهم تر است و اگر آن حل نشود، این دغدغه ها برطرف 
نظام  سازوکارهای  است.  سالم  اداری  نظام  نمی شود، 

اداری سالم از دغدغه های جدی من است.
او در پاسخ به این پرسش که شاید خیلی ها از شما 
توقع معجزه دارند که خیلی از مشکلات اقتصادی و 
ابتدایی دولت حل شود، چه  ماه  معیشتی طی چند 
اقدامات  از  بعضی  کرد:  اظهار  دارید،  مردم  با  سخنی 
حتما زمان می برد و مردم آگاه هستند. آن چه مهم 
است این است که مردم بدانند من و همکارانم تلاش 
شبانه روزی خواهیم کرد تا مشکل اشتغال و مسکن را 
برطرف کنیم اما برخی اقدامات زمان بر است. امیدوارم 
آن  از  زودتر  بسیار  و  نکند  نامید  را  مردم  زمان،  این 
چه فکر می کنیم به نتیجه برسد. این تصور هم بیجا 
نیست؛ چرا که وقتی انسان انگیزه و برنامه داشته باشد 
باشد،  کارآمد جوان هم داشته  نیروی  آن  و در کنار 

انجام این کارها سخت نیست.
پرسش  این  به  پاسخ  در  منتخب  رئیس جمهوری 

از چهره های  این روزها چقدر درخواست ملاقات  که 
مختلف داشته اید، با بیان این که »مسئولین مختلف 
درخواست های دارند اما من تلاش می کنم ملاقات ها 
ملاقات هایم  کرد:  خاطرنشان  نباشد«  تبریک  صرف 
آقایان  اگر  و  کرده ام  تبدیل  کاری  نشست های  به  را 
مسئولان نزد من می آیند یا من خدمت آنها می رسم، 
این جلسات را به نشست های کاری تبدیل کرده ام و 
اگر آقایان وزرا دیداری دارند، باید گزارشی از عملکرد 
و پیشنهاداتی بدهند که در مجموعه شان چه کارهایی 
باید انجام شود و مطرح کنند که قصد انجام چه کاری 
را داشته اند و موفق نشده اند و چرا موفق نشده اند. در 
مجموع برنامه ام این است که دیدار ها غالباً تشریفاتی 
را  تبریکات  و  دارند  محبت  آقایان  چراکه  نباشد؛ 
از ما این است که این  گفته اند. به نظرم توقع مردم 

نشست ها کاری باشد.
رئیسی همچنین درباره گمانه زنی هایی درباره تیم 
همکاران وی تاکید کرد: گمانه زنی هایی که در رسانه ها 
می شود دقیق نیست. من پیشنهاد می کنم که دوستان 
خود را زحمت ندهند و اگر پیشنهاداتی دارند حتماً 
می شود  اعلام  که  سامانه ای  در  و  کنند  مطلع  را  ما 
مطرح کنند و ما به نظرات مردم احترام می گذاریم. به 
نظرم اگر به جای این گمانه زنی ها به پیشنهاد درستی 

بپردازند، اولویت دارد.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا قرار است همه 
مدیران از رده بالا تا پایین تغییر کنند؟ گفت: ما بنا 
را گذاشته ایم که با همه عزیزانی که الان در جای جای 
توجه داشتن  شرط  به  هستند  کار  به  مشغول  دولت 
کند.  پیدا  ادامه  همکاری شان  دولت،  دغدغه های  به 
شرط همکاری با دولت قبول داشتن من نیست بلکه 
کسی که کرامت مردم را حفظ، به دغدغه های مردم 
توجه و گره گشایی از کار مردم کند، در هر کجا که 
باشد، حتما می تواند همکار دولت باشد. من عمیقاً به 
این موضوع محور کار  و  اعتقاد دارم  شایسته سالاری 

ما خواهد بود.
فرد  که  این  بر  تاکید  با  منتخب  رئیس جمهوری 
سلیقه  چه  و  است  سیاسی  گروه  و  جناح  کدام  در 
گفت:  بود،  نخواهد  من  توجه  مورد  اصلا  دارد،  ای 
کارآمدی، فسادستیزی، روحیه انقلابی و مردمی بودن 
از شاخص های مهم من برای کار کردن است و کسانی 
من  همکار  حتما  باشند  داشته  را  شرایط  این  که 

خواهند بود.

رئیسی افزود: بستگان و نزدیکان من الان هم که 
در دستگاه قضایی هستم به هیچ عنوان دخالتی در کار 
من نمی کنند و ارتباط با من از طریق اقوام و خویشان 
آدرس  که  است  سامانه هایی  طریق  از  بلکه  نیست 
آن در اختیار مردم قرار خواهد گرفت. من همچنین 
پیش از این نشست هایی با اقشار مختلف داشته ام و 
و در جریان  ادامه دهیم  باید  را حتما  این نشست ها 

دیدگاه ها مردم قرار بگیریم.
وی در ادامه در پاسخ به این پرسش که چه زمانی 
کار سفارشی می کنید، خاطر نشان کرد: زمانی توصیه 
اگر  اما  ندارد  اشکالی  به حق  تواصی  و  است  به حق 
کند  حفظ  را  باطلی  و  باطل  را  حقی  بخواهد  کسی 
و ظلمی بشود و بخواند دنبال رانت و رانت خواری و 
روابط ناسالم باشد، حتما باید جلویش گرفته شود و نه 
من بلکه همه دولت باید به هر رابطه ناسالمی حساس 
باشد. این روابط مردم را به وضعیتی رسانده که ناراضی 
هستند. بنابراین به هیچ عنوان اجازه ادامه پیدا کردن 

این موضوع را نمی دهیم.
در  که  این  به  پاسخ  در  منتخب  رئیس جمهوری 
قوه قضاییه اعلام کرده بودید که خط قرمزی ندارید، 
آیا در دولت نیز این گونه است، تصریح کرد: در دولت 
هم همین طور است و در همه سطوح به همکارانم به 
اینجا شرط  صورت روشن و شفاف خواهم گفت که 

همکاری کار است و کار است و کار.
رئیسی در پاسخ به پرسشی درباره روند تحولی در 
قوه قضاییه در سال های آتی با تاکید بر این که سند 
تحول قوه سندی نیست که متکی به من باشد، اظهار 
کرد: ریل گذاری ای که انجام شده حتما توسط عزیزان 
بعد از بنده ادامه پیدا خواهد کرد. این سند نیز قابل 

ارتقا است.
وی در ادامه در پاسخ به این که بدون تعارف ترین 
عزیزمان  مردم  گفت:  چیست،  مردم  به  شما  جمله 
بدانند که ما به لطف خداوند متعال اراده کردیم که 
اما  کنیم،  را حل  درگیرند  آن  با  مردم  مشکلاتی که 
حتما باید به دولت کمک کنید و تحقق بهترین ها جزو 
گرفتن  در جهت شکل  انشاءالله  است.  ما  برنامه های 

ایرانی فوق همه با هم دست به دست هم بدهند.
آیا  که  این  به  پاسخ  در  منتخب  رئیس جمهوری 
رسانه ها اجازه دادند در دولت شما نقد منصفانه داشته 
باشند؟ تاکید کرد: اگر دولت نقد را نپذیرد، به خودش 
نقدپذیری  و  نقد  است؛  کرده  جفا  مردم  به  نهایتا  و 
جزو برنامه های دولت مردمی خواهد بود اما نقد باید 

منصفانه و همراه با اطلاع باشد.
رئیسی در این گفت وگو همچنین به بیان خاطره ای 
سلیمانی  قاسم  سرلشکر  با  دیدارهایش  از  یکی  از 
پرداخت و گفت: یک مرتبه که ایشان مشرف شدند 
مراسم غبارروبی بود و من دوست داشتم ایشان هم 
در این مراسم حضور داشته باشند؛ من دیدم که حاج 
قاسم بیرون از ظریح مطهر ایستاده اند. ایشان مهمان 
در ظریح  نه  و  کند  مراسم شرکت  در  بود  بنا  و  بود 

مطهر حاضر شود.
وی خاطر نشان کرد:حس من این بود که نقش او 
در دفاع از حرم اهل بیت در سوریه و منطقه داشته، 
بسیار برجسته بوده و او خادم برجسته حضرت امام 
یاد  به  آنجا که  این است که  رضا)ع(است. تصور من 
باران شهیدش افتاده بود و از حضرت طلب شهادت 

می کرد، دعای او مستجاب شد.
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رییس جمهور گفت: ما هم در حال خرید واکسن 
و هم در حال تولید آن هستیم. قیمت واکسن خارجی 
هم مختلف است و کمتر یا بیشتر از ۱0 دلار است. 
قیمت واکسن داخلی را هم وزارت بهداشت بر اساس 
هزینه ها و سود آن محاسبه می کند. جای خیلی دعوا 
و نزاع هم نیست که قیمت واکسن چقدر باشد. هنوز 

قیمت دقیقی مشخص نشده است.
به گزارش »هم قلم«، حجت الاسلام و المسلمین 
حسن روحانی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای هفتم تیر اظهار کرد: 
شهید بهشتی یکی از مظلوم ترین چهره های تاریخ 

انقلاب است.
روحانی در بخش دیگری از اظهاراتش، خاطرنشان 
کرد: سال ۹۹ حرف های بدون محاسبه برای تعطیلی 
مشاغل می زدند. آموزش را به فضای مجازی بردیم 
اما کنکور را برگزار کردیم و گفتیم نمی شود برنامه 
میلیون ها جوان را برای یکی دو سال بهم بزنیم و می 
شود هم پروتکل ها را رعایت کرد و کنکور و امتحان 
سراسری برگزار کرد که وزارت بهداشت هم راضی بود.

وی در ادامه با بیان اینکه ما از فضای مجازی هم 
جامع  بسته  افزود:  کنیم،  استفاده  توانیم  می  بعدها 
معیشتی در حد توان کشور پراخت کردیم. در مالیات 
و  آب  هزینه  پرداخت  در  دادیم،  وام  دادیم،  امهال 
برق فرصت دادیم. کمکی برای مسکن به مستاجران 

پرداخت کردیم.
رییس جمهور در خصوص ساخت واکسن اظهار 
اول  روز  از  ما  اما  نیست،  واکسن ساده  کرد: ساخت 
های  ماه  در  شدیم.  عمل  وارد  واکسن  ساخت  برای 
اول شیوع کرونا تصمیم ما این بود که از شرکت ها و 
نهادهایی که قصد ساخت واکسن دارند، حمایت کنیم 
و وزارت بهداشت هم نظارت داشته باشد و هر وقت 
داده  تولید  مجوز  رسیدند،  نتیجه  به  ها  این شرکت 

شود. این تصمیم درستی بود که ما گرفتیم.
وی گفت: خیلی ها به من نامه نوشتند که وقت 
تلف می کنید و واکسن به این زودی ها تولید نمی 
شرکت  باید  که  گفتند  می  برخی  مقابل  در  شود. 
های داخلی را تشویق کنیم که ما راه دوم را انتخاب 
کردیم؛ البته به محض اینکه شرکت های دانش بنیان 
تحقیقات خود را شروع کردند، عده ای گفتند نباید 
واکسن خارجی بخریم که ما گفتیم این حرف اشتباه 

است.
که  واکسنی  هر  گفتیم  ما  کرد:  تصریح  روحانی 
تأیید  را  آن  جهانی  های  سازمان  و  بهداشت  وزارت 
کردند، در حد توان می خریم که این تصمیم درست 
شد  بنا  جهانی  بهداشت  سازمان  بود.  استراتژیک  و 
مسئولیت کواکس را بر عهده بگیرد. ما هم ثبت نام 
کردیم و هزینه خرید واکسن را هم پرداخت کردیم. 
ما هم دیدیم واکسن خارجی زودتر به دست ما می 
رسد. ۲۱ بهمن ۹۹ اولین واکسن خارجی را تزریق 
کردیم؛ یعنی شش ماه پیش و الان به واکسن داخلی 
تزریق  واکسن  ماه  شش  توانستیم  می  آیا  رسیدیم. 
نکنیم؟ امروز هم واکسن ایرانی به اندازه کافی نیست 
و لازم است همچنان واکسن خارجی را بخریم؛ البته 
ممکن است دو ماه دیگر واکسن داخلی به اندازه کافی 

در دسترس باشد.
واکسن های  پلتفرم  اینکه  بیان  با  رئیس جمهور 
داخلی مثل برکت با پاستور متفاوت است، اما هر دو 
واکسن مجوز دریافت کرده اند، بیان کرد: ممکن است 
هفته های آینده واکسن هایی مثل اسپوتنیک داخلی 

به بازار بیاید یا واکسن رازی و فخرا ممکن است هفته 
ها یا ماه های آینده به تدریج به بازار بیاید.

روحانی افزود: ۱6.۸ میلیون دوز واکسن از کواکس 
خریدیم، از چین ۱0 میلیون دوز و از روسیه هم خرید 
نیاز  واکسن  میلیون دوز  به ده ها  اما کشور  کردیم، 
دارد. اگر 60 میلیون دوز از جمعیت کشور به واکسن 
نیاز داشته باشند، ۱۲0 میلیون دوز نیاز داریم و اگر 
نیاز  دوز  میلیون   ۱۸0 به  باشد،  نیاز  هم  سوم  دوز 
خواهیم داشت؛ بنابراین ما هم در حال خرید واکسن 
و هم در حال تولید آن هستیم. قیمت واکسن خارجی 
هم مختلف است و کمتر یا بیشتر از ۱0 دلار است. 
قیمت واکسن داخلی را هم وزارت بهداشت بر اساس 
هزینه ها و سود آن محاسبه می کند. جای خیلی دعوا 
و نزاع هم نیست که قیمت واکسن چقدر باشد. هنوز 
قیمت دقیقی مشخص نشده است، اما بنای ما برای 
تعیین قیمت ریال است نه ارز. دوگانه بیخودی در این 

زمینه بوجود آمده که برخی به آن دامن می زنند.
روحانی تأکید کرد: ما باید به واکسن داخلی افتخار 
به  ما  بنیان  دانشمندان و شرکت های دانش  کنیم. 
میدان آمدند و در مدت کوتاهی راه طولانی طی کرده 

و واکسنی تولید کردند که قابل قبول است.
رهبر  به  داخلی  واکسن  تزریق  به  اشاره  با  وی 
انقلاب گفت: ماه ها پیش با ایشان در این زمینه بحث 
واکسن  توانستند  ایشان در حالی که می  و  داشتیم 
خارجی تزریق کنند، بیان کردند که واکسن داخلی را 
ترجیح می دهند و صبر هم کردند تا زمانی که واکسن 
در اختیار تمام افراد سن خاص یعنی 7۵ سال به بالا 
وجود داشته باشد و سپس واکسن داخلی را تزریق 
کردند که این اقدام ایشان تشویق فوق العاده ای برای 

دانشمندان ما بود.
سه  دانشمندی  جنگ  زمان  در  افزود:  روحانی 
او  عهده  به  که  ای  وظیفه  و  ماند  سوله  یک  در  ماه 
آن  دفاع وقت هم  وزیر  داد.  انجام  را  بودیم  گذاشته 
فرد را نزد امام برد و امام هم پیشانی او را بوسید و او 
دیگر هیچ تشویقی از ما را قبول نکرد و گفت بوسه 
امام بالاترین تشویق برای اوست و دیگر هیچ چیزی 
نمی خواهد. گاهی تشویق معنوی با مسائل مادی قابل 
مقایسه نیست. اقدام رهبری هم تشویق بزرگی برای 
دانشمندان و شرکت های دانش بنیان ما بود. از ایشان 
سپاسگزاری می کنم که همیشه مشوقی برای علم، 

دانش، تحقیقات و فناوری هستند.
رئیس جمهور در پایان گفت: خیلی امیدواریم که 
تا پایان این دولت بتوانیم واکسیناسیون افراد سن بالا 
را انجام دهیم و در زمان تحویل این دولت، چهار، پنج 
واکسن داخلی در بازار باشد تا با واکسیناسیون مردم، 

آن ها آرامش پیدا کنند.

روحانی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

قیمت واکسن محل دعوا و نزاع نیست
به مناسبت میلاد امام رضا)ع( و هفته قوه قضائیه 

انجام شد؛
موافقت رهبر انقلاب با عفو یا تخفیف 

مجازات تعدادی از محکومان
امام  حضرت  سعادت  با  میلاد  سالروز  به مناسبت 
علی بن موسی الرضا علیه السلام و هفته قوه قضائیه، رهبر 
انقلاب اسلامی با عفو یا تخفیف و تبدیل مجازات پنج 
هزار و یکصد و پنجاه و شش تن )۵۱۵6( از محکومان 
نیروهای  قضایی  سازمان  انقلاب،  و  عمومی  محاکم 

مسلح و تعزیرات حکومتی موافقت کردند.
والمسلمین  حجت الاسلام  قلم«،  »هم  گزارش  به 
رئیسی رئیس قوه قضاییه به مناسبت فرا رسیدن سالروز 
میلاد حضرت امام رضا علیه السلام و هفته قوه  قضائیه در 
نامه ای به رهبر انقلاب اسلامی پیشنهاد عفو یا تخفیف 
و تبدیل مجازات این محکومان را که پرونده های عفو 
آنان در کمیسیون عفو و بخشودگی بررسی شده و واجد 
این  ارائه کرد که  شرایط لازم تشخیص داده شده اند، 
پیشنهاد در اجرای بند ۱۱ اصل ۱۱0 قانون اساسی مورد 

قبول حضرت آیت الله خامنه ای قرار گرفت.

واکسن کرونای »نورا«
 رونمایی شد

با  )عج(  الله  بقیه  پزشکی  علوم  دانشگاه  واکسن 
وزیر  و  پاسداران  سپاه  فرمانده  حضور  با  و  نام»نورا« 

بهداشت رونمایی شد.
به گزارش »هم قلم«، واکسن کرونای ایرانی پروتئینی 
نام  با  )عج(  الله  بقیه  علوم پزشکی  دانشگاه  نوترکیب 
»نورا« رونمایی و فاز اول کارازمایی بالینی آن با حضور 
سرلشکر سلامی)فرمانده کل سپاه پاسداران(، دکتر سعید 
نمکی)وزیر بهداشت درمان و علوم پزشکی( دکتر شانه 
ساز)رییس سازمان غذا و دارو( و... آغاز شد. گفتنی است 
که مطالعات این واکسن در فاز حیوانی بر روی موش، 
آمیز  موفقیت  نتایج  و  انجام شده  و میمون  خرگوش 
کارازمایی  اول  فاز  هم  اساس  همین  بر  است.  داشته 

بالینی آن با مجوز سازمان غذا و دارو آغاز می شود.

ابلاغ موافقتنامه بین ایران و روسیه 
در زمینه بهره برداری از 

فضای ماورای جو
با امضای معاون اول رئیس جمهور، مصوبه مربوط 
به صدور مجوز امضای موافقتنامه بین ایران و روسیه 
در زمینه بهره برداری از فضای ماورای جو برای مقاصد 

صلح آمیز، ابلاغ شد.
به گزارش »هم قلم«به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
دفتر هیات دولت، هیات وزیران در جلسه مورخ ۲ تیر 
فناوری  و  ارتباطات  وزارت  به  با صدور مجوز   ،۱400
موقت  امضای  و  پاراف  مذاکره،  انجام  برای  اطلاعات 
موافقتنامه بین دولت های جمهوری اسلامی ایران و 
و  استفاده  در  همکاری  درخصوص  روسیه  فدراسیون 
مقاصد صلح  برای  جو  ماورای  فضای  از  برداری  بهره 
نهایی،  تصویب  تا  آن  قانونی  مراحل  پیگیری  و  آمیز 

موافقت کرد.
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رضایی کوچی با انتقاد از شرایط حداقل ایمنی برای خبرنگاران:

واکسیناسیون خبرنگاران باید سریع تر آغاز شود
اسلامی  شورای  مجلس  عمران  کمیسیون  رئیس 
تاکید کرد: با توجه به فعالیت های دغدغه مند خبرنگاران 

باید هرچه سریع تر واکسیناسیون این قشر آغاز شود.
به گزارش »هم قلم« محمدرضا رضایی کوچی در 
گفت وگو با ایسنا، جان باختن دو تن از خبرنگاران حوزه 
محیط زیست را به اصحاب رسانه کشور تسلیت گفت و 
با تاکید بر ضرورت حمایت از اصحاب رسانه و آغاز سریع 
تر واکسیناسیون آنان، بیان کرد: ما همواره شاهد هستیم 
که در مقاطع حساس، اصحاب رسانه همواره در صحنه 
حاضر شده و در کنار مسئولان در خدمت رسانی به مردم 
و مطرح کردن دغدغه های زندگی آنان از هیچ تلاشی 

دریغ نمی کنند.
وی در ادامه اظهار کرد: اما متاسفانه آنطور که باید 
و شاید از این قشر در سالیان گذشته حمایت نشده و 
در حوزه های مختلف از جمله بحث حقوق و مزایای 
این عزیزان، بیمه و بویژه مسکن این قشر زحمت کش 
عمران  کمیسیون  هستیم.رئیس  کوتاهی  این  شاهد 
مجلس ادامه داد: حادثه دلخراشی که برای خبرنگاران 
دارد  حکایت  امر  این  از  داد  رخ  کاری  ماموریت  در 
که تا به امروز حتی برای ماموریت خبرنگاران شرایط 
حداقلی ایمنی را در نظر نمی گیرند. توجه و حمایت 
با جدیت  باید  و  است  امر ضروری  یک  قشر  این  از 

بیشتری در جهت تحقق مطالبات آنان گام برداشت.
اسلامی،  شورای  مجلس  در  جهرم  مردم  نماینده 
تصریح کرد: اکنون نیز واکسیناسیون کرونا برای این قشر 
که در تمام این مدت شیوع ویروس کرونا در صحنه بوده 
و هرجا مشکلی بوجود آمده و یا پیش از حضور مسئولین 
اطلاع  و  پوشش خبری  برای  ها  بیمارستان  در  حتی 
رسانی به صورت دغدغه مند پیگیر به گوش رساندن 

صدای مردم هستند، باید با جدیت دنبال شود.
رضایی در پایان تاکید کرد: امید است هرچه سریع 
تر بحث واکسیناسیون خبرنگاران آغاز شود. بنده نیز 
در مجلس شورای اسلامی این موضوع را دنبال کرده 
تا هرچه سریع تر این گام برداشته شود. امیدواریم با 
پیگیری های مجلس و همراهی وزارت بهداشت و ستاد 
ملی مبارزه با کرونا واکسیناسیون خبرنگاران تا اواسط 

مرداد و هفته خبرنگار به سرانجام برسد.

مدیر کل تعزیرات استان فارس اعلام کرد:

توقیف و جریمه محموله ۷ هزار لیتری سوخت قاچاق
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان فارس از توقیف 7 

هزار لیتر سوخت قاچاق خبر داد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از اداره کل روابط عمومی 
و تشریفات سازمان تعزیرات حکومتی، غلامرضا سالاری 
با اعلام اینکه محموله 7 هزار لیتر سوخت قاچاق در 
فارس توقیف شد، اظهار کرد: متهم یک مخزن بزرگ 
را در منزل مسکونی خود تعبیه و به وسیله یک دستگاه 

اتوبوس اقدام به تخلیه سوخت در این مخزن می کرد.
با  مدیر کل تعزیرات حکومتی استان فارس گفت: 
تعزیرات  اداره  اول  بازداشت متهم، پرونده ای در شعبه 
حکومتی شهرستان لامرد تشکیل و به دلیل عجز متهم 

از ارائه مدارک قانونی اتهام محرز دانسته شد و حکم به 
استرداد سوخت مکشوفه و جریمه نقدی به میزان یک 

میلیارد و 700 میلیون ریال صادر کرد.

نیکزاد: 
منابع ساخت و تکمیل 

نیروگاه های هسته ای از محل 
فاینانس با روسیه تامین شود

نایب رئیس مجلس شورای 
پیگیری  به  اشاره  با  اسلامی 
موضوع تولید برق هسته ای در 
نیرو  وزیر  حضور  با  ای  جلسه 
اتمی  انرژی  سازمان  رییس  و 
گفت: در این جلسه مقرر شد، 
منابع مورد نیاز برای ساخت و تکمیل نیروگاه های 
هسته ای از محل انجام فاینانس به ویژه با کشور روسیه 
تامین شود و منابع حاصل از صادرات برق هسته ای نیز 

در اختیار سازمان انرژی اتمی کشور قرار گیرد.
به گزارش »هم قلم«، علی نیکزاد در پایان نشست 
امروز)شنبه( خود با وزیر نیرو و رئیس سازمان انرژی 
اتمی در تشریح نتایج این جلسه در جمع خبرنگاران، 
گفت: آقای بیگی نژاد هفته گذشته در صحن علنی 
مجلس سوالی را درباره کوتاهی وزارت نیرو در تولید 
آن  در  که  کرد  مطرح  اردکانیان  از  ای  هسته  برق 
نشست مقرر شد برای پیگیری این موضوع، جلسه ای 

اختصاصی با حضور مسئولان مربوطه تشکیل شود.
نیکزاد ادامه داد: مقام معظم رهبری بارها در سخنان 
خود فرمودند که باید میزان برق هسته ای کشور به ۲0 
الی ۳0 هزار مگاوات برسد زیرا با رسیدن به این میزان 
برق، می توان از آلودگی محیط زیست جلوگیری و 
استفاده بهینه ای از گاز کشور داشته باشیم و همچنین 
امکان صادرات بیشتر منابع فسیلی و نفت فراهم می 

شود.
نایب رئیس مجلس یادآور شد: در حال حاضر هزار 
مگاوات برق هسته ای در کشور تولید می شود که 
باید به سمت تولید و ساخت نیروگاه های هسته ای 
بیشتری پیش برویم و این حق مسلم ماست، براین 
اساس در نشست امروز درباره نحوه تامین منابع مالی 
مورد نیاز برای تکمیل نیروگاه های هسته ای کشور 

مباحثی مطرح و تصمیماتی اتخاذ شد.
وی همچنین گفت: مقرر شد منابع مورد نیاز برای 
ساخت و تکمیل نیروگاه های هسته ای از محل انجام 
فاینانس به ویژه با کشور روسیه تامین شود و از سوی 
دیگر در بحث داخلی نیز منابع حاصل از صادرات برق 
هسته ای در اختیار سازمان انرژی اتمی کشور قرار 
در  را  تولیدی  ای  برق هسته  هم  نیرو  وزارت  گیرد. 
جهت توسعه زیرساخت ها مورد استفاده قرار دهد تا 
بتوان میزان تولید برق هسته ای مدنظر مقام معظم 

رهبری را تامین کرد.
انداز  چشم  کرد:  اضافه  مجلس  رئیس  نایب 
شورای عالی انرژی برای سال ۱4۲۵ بالغ بر ۸ هزار 
مگاوات برق هسته ای است، این نشست نیز برای 
بررسی و جمع بندی درباره استفاده از فاینانس ها و 
منابع داخلی حاصل از تولید برق هسته ای در جهت 
توسعه نیروگاه های هسته ای، برگزار و تصمیماتی 
را  تصمیمات  این  همچنان  مجلس  که  شد  اتخاذ 

پیگیری خواهد کرد.
مثبت  این جلسه  اینکه خروجی  بیان  با  نیکزاد 
در  ساختار  اصلاح  سمت  به  شد  قرار  گفت:  بوده، 
های هسته  نیروگاه  به  نیاز  بدون  برق  تولید  بحث 
ای پیش برویم، سازمان انرژی اتمی توان و دانش 
مورد نیاز را دارد و تنها به دنبال تامین منابع مالی 
برای تکمیل پروژه های خود است که این منابع نیز 
از محل فاینانس و خرید تضمینی و منابع حاصله از 

صادرات برق تامین خواهد شد.

در نشست مشترک رییس جهاددانشگاهی و مدیرعامل شرکت تامین آب اصفهان مطرح شد؛

 استفاده از توانمندی و ظرفیت جهاددانشگاهی 
در انتقال آب خلیج فارس به اصفهان

طیبـی،  حمیدرضـا  دکتـر  مشـترک  نشسـت 
محمـود  سـید  دکتـر  بـا  جهاددانشـگاهی  رییـس 
حسـینی، مدیرعامـل شـرکت تامیـن آب اصفهان با 
محوریـت اسـتفاده از توانمنـدی هـا و ظرفیت های 
جهاددانشـگاهی در پـروژه ملـی انتقـال آب خلیـج 

فـارس بـه اصفهـان برگـزار شـد.
از  استفاده  منظور  به  قلم«،  »هم  گزارش  به 
توانمندی ها و ظرفیت های جهاددانشگاهی در پروژه 
ملی انتقال آب خلیج فارس به اصفهان نشستی با 
حضور رییس، معاون پژوهش و فناوری و مدیرکل 
مهندسی  و  فنی  دفتر تخصصی  پروژه یابی  مدیر  و 
شرکت  مدیرعامل  با  جهاددانشگاهی  پایه  علوم  و 
تامین آب اصفهان در دفتر مرکزی جهاددانشگاهی 

برگزار شد.
را  جهاددانشگاهی  توانمندی های  طیبی،  دکتر 

به  فارس  خلیج  آب  "انتقال  ملی  پروژه  اجرای  در 
مدیرعامل  حسینی،  دکتر  کرد.  تشریح  اصفهان" 
در  را  توضیحاتی  نیز  اصفهان  آب  تامین  شرکت 
اجرای  اقتصادی  و  مالی  برنامه ریزی های  خصوص 

پروژه و نحوه تامین مالی آن ارایه کرد.
به گزارش روابط عمومی جهاددانشگاهی، در پایان 
این نشست مقرر شد جلسه ای با حضور نمایندگان 
جهاددانشگاهی و شرکت "سازه سازان" سرمایه گذار 
و بهره بردار آب شیرین کن فاز اول پروژه با عنوان 
"انتقال آب خلیج فارس به کرمان و یزد" برگزار و 
از ظرفیتهای این نهاد در ساخت و تامین تجهیزات 
آب خلیج فارس استفاده شود. همچنین بر استفاده از 
ظرفیت جهاددانشگاهی در مدیریت انتقال تکنولوژی 
پروژه خط)۲(  در  پمپ ها  و  غشاء  شامل  تجهیزات 

تاکید شد.
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واریز بخش دوم سود سهام عدالت درحالی در مرحله 
وعده و وعید مسئولان باقی مانده است که دوباره صحبت 
از انتشار اسامی شرکت هایی که سود سهام عدالت را به 
حساب شرکت سپرده گذاری مرکزی واریز نکرده اند به 
میان آمده و به نظر می رسد این شرکت ها تا پایان هفته 

جاری برای واریز سود فرصت دارند.
سالهای  عدالت  سهام  سود  قلم«،  »هم  گزارش  به 
۱۳۹۵ تا ۱۳۹7 طی یک مرحله به حساب مشمولان 
سهام عدالت واریز شد، اما سود سال ۱۳۹۸ سرنوشت 
حساب  به  مرحله  دو  طی  شد  قرار  و  داشت  دیگری 
سهامداران واریز شود، یعنی مرحله نخست در ۲۸ اسفند 
سال ۱۳۹۹ واریز شد و مشمولان ۵0 درصد سود سهام 

خود را دریافت کردند. 
در این راستا، قرار شد مرحله دوم سود در سال جدید 
واریز شود و حتی وعده داده شده بود این اتفاق قبل از 
ماه مبارک رمضان یعنی در اواخر فروردین ماه رخ دهد. 
اما این اتفاق نیفتاد و پس از آن اعلام شد که شرکت ها 

سود سهام را به شرکت سپرده گذاری واریز نکرده اند.
در این راستا، حسین فهیمی - مدیرعامل شرکت 
سپرده گذاری مرکزی - این خبر را در اواسط اردیبهشت 
ماه اعلام کرد که نام پنج شرکتی که تاکنون سود سهام 
عدالت را به حساب این شرکت واریز نکرده اند، اعلام 

خواهد شد که این اتفاق نیز نیفتاد. 
پس از آن شنیده هایی از شرکت سپرده گذاری مرکزی 
به گوش رسید مبنی بر این که از آنجایی که شرکت هایی که 
باید سود را پرداخت کنند یا با مشکل مالی رو به رو هستند 
یا برنامه افزایش سرمایه در آن احتمالا بخش دوم سود هم 
به دو بخش ۳0 درصدی و ۲0 درصدی تبدل شده و به 

حساب مشمولان واریز خواهد شد، اما این اتفاق رخ نداد و 
فرهاد دژپسند - وزیر اقتصاد و امور دارایی – اواسط خردادماه 
اعلام کرد که بخش دوم سود سهام عدالت تا قبل از عید 
قربان یعنی ۳0 تیرماه سال جاری به حساب مشمولان واریز 

می شود. 
با این حال به نظر می رسد همچنان انتشار اسامی 
شرکت هایی که سود را واریز نکرده اند در دستور کار 
دهقان  محمدعلی  چراکه  دارد.  قرار  بورس  سازمان 
دهنوی   رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در آخرین 
اظهار نظر خود درمورد واریز سود سهام عدالت بر این 
واریز  در  دیرکرد  علت  که  است  کرده  تاکید  موضوع 
بخش دوم سود سهام عدالت به سبب آن است که از ۳6 
شرکت بورسی سرمایه پذیر چند شرکت سودی را فعلا 
به حساب سپرده گذاری مرکزی به منظور تجمیع مبالغ 
واریز نکردند، ما به آن ها تا پایان این هفته فرصت داده ایم 
تا همکاری لازم را انجام دهند، در غیر این صورت به طور 

قطع اسامی آن ها را منتشر خواهیم کرد.
باید منتظر ماند و دید آیا اولتیماتوم سازمان بورس 
تاثیری در روند واریز سود از سوی شرکت ها دارد یا سهام 

داران همچنان باید در انتظار دریافت حق خود بمانند.

موافقت مجلس با تحقیق و تفحص اولتیماتوم برای واریز سود سهام عدالت
از نحوه احداث پتروشیمی الوند

درخواست  با  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان 
الوند  پتروشیمی  احداث  نحوه  از  تفحص  و  تحقیق 

موافقت کردند.
شورای  مجلس  نمایندگان  قلم«،  »هم  گزارش  به 
اسلامی در جریان جلسه علنی صبح امروز )یکشنبه( 
مجلس گزارش کمیسیون صنایع و معادن مجلس در 
احداث  نحوه  از  تفحص  و  تحقیق  تقاضای  خصوص 
پتروشیمی الوند را بررسی کرده و در نهایت با ۱۵۱ 
رای موافق، ۵4 رای مخالف و شش رای ممتنع با آن 

موافقت کردند.
این تحقیق و تفحص دارای دو محور به شرح زیر 

است:
از مجموعه محدوده  واگذاری ۱0 هکتار  ۱-علت 
پالایشگاه کاملا دولتی امام خمینی )ره( شازند به چند 

نفر از افراد خصوصی
۲-ضرورت وجود چنین صنعتی آلوده کننده ای در 

منطقه چیست؟
در  شازند  مردم  نماینده  بیغش  احمدی  محمود 
مجلس شورای اسلامی به عنوان نماینده متقاضیان 
 ۲۸0 در  شازند  شهر  کرد:  بیان  تفحص  و  تحقیق 
از  یکی  و  دارد  قرار  پایتخت  جنوب  کیلومتری 
مرکزی می باشد.  استان  مهم ترین شهرهای صنعتی 
۳0 سال پیش سه صنعت بزرگ در این منطقه احداث 
مگاواتی   ۱600 نیروگاه  پالایشگاه،  شامل  که  شدند 
برق و یکی از صنایع بزرگ پتروشیمی است. مردم نیز 
به امید رشد شهر مرغوب ترین زمین های کشاورزی 
خود را در اختیار این صنایع قرار دادند و شهرستان به 

یک شهر کاملا صنعتی تبدیل شد.
نامهربانی  دلیل  به  اما  کرد:  اظهار  ادامه  در  وی 
امروز  صنایع  این  ذاتی  ماهیت  و  صنایع  مسئولان 
آلوده ترین شهرهای کشور  از  یکی  شهرستان شازند 
شهرستان  خانوارهای  از  درصد   40 حدود  و  است 
در  اما  هستند.  سرطان  به  مبتلا  بیمار  یک  دارای 
که ۱0 سال  بگویم  باید  تفحص  و  تحقیق  خصوص 
یک  تاسیس  برای  خصوصی  کاملا  شخصی  پیش 
به  اما  می گیرد  مجوز  همدان  استان  در  پتروشیمی 
رئیس  اول  معاون  حمایت های  و  بی تدبیری  دلیل 
 ۱0 و  آمده  شازند  به  همدان  از  فرد  این  جمهور 
هکتار از مجموعه کاملا دولتی پالایشگاه امام خمینی 
اصطلاح  به  پتروشیمی  تاسیس  برای  را  شازند  )ره( 

خریداری می کند. 
در حالی که تاسیس صنایع آلوده کننده در نزدیکی 
مراکز شهرها نیاز به مجوز هیات دولت دارد علی رغم 
مخالفت وزیر نفت از سوی وزارت کشور مطرح شده و 

مورد موافقت قرار می گیرد.
بند  جایی  به  دست مان  اکنون  کرد:  تاکید  وی 
اهلیت  افراد  این  است که  اما کاملا مشخص  نیست 
این  به  موافقت  با  تقاضا می کنم  از همکاران  ندارند. 
درخواست کمکی به حقوق مردم شهرستان شازند که 

در محرومیت هستند داشته باشند.

آخرین وضعیت مسکن ملی نیروهای مسلح
واحد  هزار   ۱00 ساخت  تفاهم نامه  راستای  در 
مسکونی برای نیروهای مسلح تا کنون زمین ۵۵ هزار 
واحد تامین شده مراحل اجرای برنامه در کارگروههای 
و  شهرسازی  و  راه  وزارت  نمایندگان  بین  مشترک 

نیروهای مسلح در حال انجام است.
به گزارش »هم قلم« ، تیرماه سال ۱۳۹۸ تفاهم نامه 
ساخت ۱00 هزار واحد مسکونی برای کارکنان نیروهای 
مسلح )ارتش، سپاه، نیروی انتظامی و ودجا( بین وزارت 
راه و شهرسازی و وزارت دفاع به امضا رسید. این تفاهم 
نامه یکی از موارد همکاری وزارت راه و شهرسازی با 
دستگاههای دولتی برای احداث واحدهای اقدام ملی 

مسکن است.
در خصوص مسکن ملی نیروهای مسلح تا کنون 
تامین زمین برای ۵۵ هزار واحد عملیاتی شده  و از 
طرفی موضوع تعیین تکلیف اراضی در اختیار با توجه به 
جلسات استانی و کمیسیون فرعی با حضور نماینده گان 

طرفین در   4۸ هزار هکتار اراضی اجرایی شده است.
به تازگی نیز نشست مشترک مدیرعامل و اعضای 
هیات مدیره سازمان ملی زمین و مسکن با نمایندگان 
نیروهای مسلح )ارتش، سپاه ونیروی انتظامی و ودجا( 
و  راه  وزارت  تفاهمنامه سه جانبه  اجرای  راستای  در 
شهرسازی، وزارت دفاع و پشتیبانی و ستاد کل نیروهای 
مسلح ایران در سازمان ملی زمین و مسکن برگزار شد.

ـ  مهرآبادی  اصغری  احمد  خصوص،  این  در 
مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن ـ با اشاره به 
تکلیف  تعیین  برای  جانبه  سه  تفاهمنامه  این  اینکه 
اراضی در اختیار نیروهای مسلح  در سال ۹7 به امضا 
رسیده، گفت: براساس توافق های انجام شده مقرر شد 

اراضی بندهای ۲ و 4 توافقنامه در وهله اول در اختیار 
در  مسکونی  واحدهای  ساخت  برای  مسلح  نیروهای 
قالب طرح اقدام ملی و تامین مسکن نیروهای مسلح 
استفاده شود و در استان هایی که در آنها کسری زمین 
وجود دارد اولویت تامین زمین از اراضی بندهای ۲ و 

4  صورت بگیرد.
معاون وزیر راه و شهرسازی همچنین با تاکید بر 
ضرورت تسریع در روند اجرای این تفاهمنامه سه جانبه 
افزود: بحث آماده سازی زمین های واگذار شده، میزان 
قدرالسهم طرفین و کمبود زمین در برخی استان ها از 
مواردی بود که در این نشست مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت و همچنین نحوه استفاده از اراضی بند ۲ و 
4 این توافقنامه برای طرح اقدام ملی مسکن به امضای 

طرفین رسید.
این  اجرای  کلی  محورهای  اینکه  بیان  با  وی 
تفاهمنامه در کارگروه های تخصصی در جریان پیگیری 
تامین مسکن  اظهار داشت: بحث  دارد   قرار  اقدام  و 
برنامه هایی  جمله  از  اجرایی  دستگاه های  کارکنان 
است که  همچون گذشته به طور جدی در دستور کار 

سازمان  قرار دارد.
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معامله ۱۰۰۰ میلیارد تومانی  ایرانی ها 
در فضای مجازی

رئیس مرکز توسعه تجارت الکترونیک اعلام کرد که 
الکترونیک در فضای  معاملات  میزان  در سال ۱۳۹۹ 

مجازی به ۱0۹7 میلیارد تومان رسیده است.
به گزارش »هم قلم«، علی رهبری در نشست خبری 
بحث  در  که  می دهد  نشان  ما  براوردهای  کرد:  اظهار 
تجارت الکترونیک در سال گذشته رشدی ۱60 درصدی 
به ثبت رسیده است. هرچند می توان به تورم و کرونا نیز 
سهمی داد اما در مجموع رشد قابل توجهی در این حوزه 

به ثبت رسیده است.
وی با بیان اینکه تعداد نمادهای الکترونیک صادر شده 
از سوی این سازمان دو برابر شده، بیان کرد: در کنار رشد 
۱00 درصدی در این حوزه، گواهی امضای الکترونیک نیز 

رشدی ۲۲0 درصدی را ثبت کرده است.
رئیس مرکز تجارت الکترونیک ادامه داد: در کنار 
کرونا، در طول سال های گذشته بسیاری از دستگاه های 
افزایش  برای  فضا  کردند  تلاش  حاکمیتی  و  اجرایی 
نشان  بررسی ها  شود.  گسترده تر  الکترونیک  تبادلات 
می دهد که بخش مهمی از گروه میانسال و بزرگسال 
به گروه خریداران اینترنتی پیوسته اند و تنوع کالاهایی 
که در این فضا عرضه می شود نیز به شدت گسترش 

یافته است.
او اضافه کرد: تعداد اینمادهای اعطا شده در سال 
با رسیدن به بیش از ۳۱  ۱۳۹۹ نسبت به سال قبل 
هزار اینماد، ۱۱0 درصد رشد را نشان می دهد و 7۸ 
درصد از واحدهای تجارت الکترونیکی دارای نماد اعتماد، 
علاوه بر وب سایت از شبکه های اجتماعی استفاده می 
 کنند. همچنین حدود ۹۳ درصد از واحدهای تجارت 

الکترونیکی، از سرمایه  گذار شخصی به منظور توسعه 
خود و حدود 77 درصد از واحدهای تجارت الکترونیکی 
از پست جمهوری اسلامی ایران به منظور ارسال و تحویل 
کالا استفاده می  کنند. 46 درصد از صاحبان واحدهای 
تجارت الکترونیکی دارای نماد اعتماد، بین ۳0 تا 40 
سال سن داشته و 76 درصد از اینمادهای اعطا شده در 
سال ۱۳۹۹نیز مربوط به واحدهای تجارت الکترونیکی با 

ماهیت حقیقی بوده است.
رهبری با اشاره به طرح های توسعه ای این مرکز در 
سال جاری، توضیح داد: در سال جاری و سال آینده 
و  راه  وزارت  پست،  شرکت  کمک  با  می کنیم  تلاش 
شهرسازی و شهرداری ها گزارش ها در این زمینه گسترش 
یابد. هر چند تجارت الکترونیکی در ایران به طور کلی 
در مسیر رشد قرار دارد اما همچنان با موانعی از قبیل 
شرایط اقتصادی پرنوسان، ایجاد محدودیت  های متعدد، 
سیاستگذاری  های نادرست و عدم آموزش و اطلاع رسانی 
کافی به عموم در خصوص تجارت الکترونیکی روبروست 
که می بایست جهت رفع آنها به بهبود عملکرد در حوزه 

سیاستگذاری، فرهنگ  سازی و آموزش پرداخته شود.

اقتـصادیاقتـصادی

افزایش سفرهای مردم و کرونایی تر شدن پنج استان
افزایش سفرهای  شاهد  هم  باز  گذشته  هفته  در 
مردم هر چند به صورت جزئی بودیم و این اتفاق در 
حالی رخ می دهد که به گفته مسئولان وزارت بهداشت 
وضعیت شیوع کرونا در پنج استان روند افزایشی پیدا 

کرده که مسلما با این سفرها بی ارتباط نیست.
به گزارش »هم قلم«، نگاهی به آمار ترددهای بین 
راه های  مدیریت  مرکز  از سوی  منتشر شده  استانی 
با وجود هشدارهای متعدد  کشور نشان می دهد که 
داده شده از سوی مسئولان وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی نتنها سفرهای مردم کاهشی نبوده 
است بلکه آمارها گویای افزایش این ترددهای بعضا 
وضعیت  در  را  خود  مسئله  این  که  بوده  ضرور  غیر 

شیوع ویروس کرونا نشان داده است.
بر اساس این اعداد و ارقام منتشر شده، متوسط 
تردد روزانه بین استانی از جمعه دو هفته گذشته )۲۸ 
ماه( یک  تیر  پنج شنبه گذشته )سوم  تا  ماه(  خرداد 
میلیون و ۹04 هزار و ۸۳۱ وسیله نقلیه بوده است 
که نسبت به هفته قبل از این آمار یک درصد کاهش 
با پنج  اما نسبت به هفته مشابه سال گذشته  یافته 

درصد افزایش همراه بوده است.
البته اگر بخواهیم سفرهای جاده ای مردم را رصد 
کنیم همین آمار را باید در تردد وسایل نقلیه سبک و 
در همین بازه زمانی مورد مقایسه قرار دهیم که این 
بار یک درصد افزایش نسبت به هفته مشابه قبل از 
این بررسی و  ۹ درصد افزایش نسبت به هفته مشابه 

سال گذشته رشد را نشان می دهد.
در همین بازه مرود بررسی یعنی از جمعه دو هفته 

)سوم  گذشته  پنج شنبه  تا  ماه(  خرداد   ۲۸( گذشته 
پلاک  هزار   4۳0 و  میلیون  هشت  حدود  ماه(  تیر 
یکتا در محورهای مواصلاتی کشور تردد کرده اند که 
خودرهای تهران و البرز همچنان با بیش از ۲0 درصد 
در صدر قرار داشته و بیشترین سهم را از این سفرهای 
خراسان  به  نوبت  آن  از  پس  و  دارند  آمیز  مخاطره 

رضوی، فارس، اصفهان، مازندران و ... می رسد.
ترددهای بین استانی صورت گرفته در استان های 
فارس، اردبیل، بوشهر و... در هفته گذشته به ترتیب 
رشد،  درصد  و شش  درصد  هشت  درصد،  هشت  با 
بیشترین افزایش را نسبت به دو هفته گذشته داشته 
است و نگاهی به جداول ترددهای بین استانی و میزان 
افزایش و کاهش آن ها در هفته های اخیر نسبت به 
که  می کند  ثابت  کاملا  آن ها  از  قبل  سال  و  هفته 
زمینه  در  را  کشور  بهداشتی  مسئولان  هشدارهای 
رعایت پروتکل های بهداشتی و سفرهای بین استانی 
باید جدی گرفت چرا که به نظر می رسد این آمارها 
کرونایی  رنگ  و  وضعیت  تغییر  با  معناداری  ارتباط 
به  نارنجی  از  و  نارنجی  به  زرد  از  استان ها  و  شهرها 

قرمز دارد.

رئیس اتاق ایران و امارات خبر داد:
روزهای خوش تاجران ایرانی 

در دوبی
رئیس اتاق بازرگانی مشترک 
عربی  متحده  امارات  و  ایران 
افزایش  برای  مسیر  می گوید 
تجارت مشترک دو کشور تا دو 

برابر فراهم خواهد شد.
قلم«،  »هم  گزارش  به 
کرد:  اظهار  امروز  خبری  نشست  در  فرزانگان  فرشید 
کشور  دو  میان  مشترک  تجارت  میزان  حاضر  حال  در 
حدود ۱6 میلیارد دلار تخمین زده می شود اما با توجه 
برنامه ریزی های صورت گرفته می توان انتظار داشت که در 
سال ۲0۲۵ میزان تجارت مشترک به ۲0 میلیارد دلار و 

در ۱0 سال به ۳0 میلیارد دلار افزایش یابد.
وی با اشاره به برگزاری اکسپو دوبی در سال جاری، 
توضیح داد: در جریان این نمایشگاه ما امکان آن را خواهیم 
داشت که محصولات ایرانی را در سطحی جهانی معرفی 
کنیم و از جاذبه های گردشگری گرفته تا دستاوردهای 

علمی و صنعتی کالاهای ایرانی دیده شوند.
به گفته رئیس اتاق بازرگانی اتاق ایران و امارات، حتی 
امکان معرفی واکسن ایرانی کرونا در اکسپو دوبی نیز وجود 
خواهد داشت و همه شرکت های ایرانی امکان آن را که با 
حضور نمایندگانشان محصولات خود را به شکل حضوری 

یا مجازی عرضه کنند خواهند داشت.
همچنین حسن زمانی- مدیرعامل شرکت نمایشگاه ها 
- نیز در این نشست اعلام کرد: نمایشگاه اکسپو دوبی در 
زمانی حدودا شش ماهه برگزار خواهد شد و در این زمان 
بین سه تا 6000 فرصت سرمایه گذاری عرضه خواهد شد 
و این فرصتی مناسب برای ایران خواهد بود که در عرصه 

سیاسی، اقتصادی و فرهنگی از آنها استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه پیش بینی می شود ۲۵ میلیون نفر 
از این نمایشگاه بازدید کنند، اظهار کرد: از این تعداد 7۵ 
در  و  امارات می شوند  وارد  از کشورهای خارجی  درصد 
صورتی که شیوع کرونا کاهش یابد احتمال افزایش تعداد 

بازدیدکنندگان نیز وجود دارد.

انتقال برق ترکمنستان به ایران 
در حال انجام است

در حال حاضر خط انتقال برق ترکمنستان به ایران 
که چندی پیش آسیب دیده بود، تعمیر شده و اکنون 

درحال انتقال برق است.
سخنگوی  پیش  چندی  قلم«،  »هم  گزارش  به 
صنعت برق کشور از تلاش برای افزایش واردات برق 
برای تامین نیاز کشور خبر داد و گفت قرار است که 
در نخستین گام واردات ۱40 مگاواتی برق به ایران از 
ترکمنستان عملیاتی شود که می تواند بخشی از نیاز 

منطقه خراسان را تامین کند.
اما ۱7 خرداد ماه امسال، خط انتقال ترکمنستان 
به گنبد که با عملیات خرابکارانه )سرقت بخشی از 
تجهیزات دکل(  قطع شد ولی با تلاش شبانه روزی 
و در کمتر از ۵۱ ساعت در مدار قرار گرفت. اکنون 
خط  این  تعمیرات  کرده  اعلام  توانیر  شرکت  نیز  
به  فعالیت ها  گونه  این  اجرای  در  رکوردی  انتقال 

شمار می رود.
به  ترکمنستان  از  برق  انتقال  خط  این  وظیفه 
از دکل  یکی  است.   امسال  تابستان  پیک  در  ایران 
اواسط  گنبد   به  ترکمنستان  برق  انتقال  های خط 
مردادماه مورد سرقت قرار گرفته و باعث آسیب به 

دکل و انتقال  شده بود.
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معاون رئیس قوه قضاییه و رئیس سازمان ثبت 
اسناد و املاک کشور در ششمین روز از هفته قوه 
قضاییه با حضور در شهرستان پاکدشت، از دادسرا و 
دادگستری و اداره ثبت اسناد و املاک این شهرستان 

بازدید کرد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از سازمان ثبت اسناد 
و املاک کشور، ذبیح الله خداییان معاون رئیس قوه 
قضاییه و رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
در  با حضور  قضاییه  قوه  هفته  از  روز  در ششمین 
شهرستان پاکدشت، از دادسرا و دادگستری و اداره 

ثبت اسناد و املاک این شهرستان بازدید کرد.
وی در ابتدای این بازدید چهار ساعته با حضور 
در دادسرای شهرستان پاکدشت و بازدید از شعبات 
روند  جریان  در  نزدیک  از  بازپرسی،  و  دادیاری 

رسیدگی به پرونده ها قرار گرفت.
کشور  املاک  و  اسناد  ثبت  سازمان  رئیس 
همچنین در گفتگو با مراجعه کنندگان، به مشکلات 

آن ها رسیدگی و دستورات لازم را صادر کرد.
دادگستری  در  حضور  با  ادامه  در  خداییان 
و  قضات  اظهارات  استماع  به  پاکدشت،  شهرستان 
مراجعه کنندگان پرداخت و مطالبات آن ها را مورد 
رسیدگی قرار داد و شعب مختلف دادگاه سرکشی 

کرد.
پاکدشت،  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره 
مقصد سوم رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

در بازدیدهای امروز بود.
ثبت  اداره  مختلف  واحدهای  در  حضور  با  وی 
اسناد و املاک پاکدشت، روند اجرای امور را مورد 
با  چهره  به  چهره  دیدار  ضمن  و  داد  قرار  ارزیابی 
مراجعه کنندگان، خطاب به رئیس و مسئولان این 
واحد ثبتی بر تکریم ارباب رجوع و تسهیل و تسریع 

در امور تاکید کرد.
در پایان این بازدید طی جلسه ای با حضور رئیس 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور و رئیس اداره ثبت 
اراضی موقوفه ای  اسناد و املاک پاکدشت وضعیت 
که از حالت وقف خارج شده اند، بررسی و از سوی 
دکتر خداییان دستور تسریع در صدور سند با کمک 
این  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  و  مستعفان  بنیاد 

شهرستان، صادر شد.
خداییان در پایان این بازدید با حضور در جمع 
موقوفه ای  اراضی  برخی  به  اشاره  با  خبرنگاران 
پاکدشت که از حالت وقف خارج شده اند، اظهار کرد: 
در جریان این بازدید دستورات لازم برای تسریع در 

صدور این اسناد صادر شده است.
وی تثبیت اراضی ملی و منابع طبیعی را بر اساس 
اولویت های  از  یکی  عنوان  به  قضایی  تحول  سند 
عنوان  کشور  املاک  و  اسناد  ثبت  سازمان  اساسی 
کرد و افزود: به دلیل جلوگیری از تجاوز به اراضی 
ملی و منابع طبیعی و اراضی دولتی، تثبیت اراضی 
و صدور اسناد مالکیت را با انجام اقدامات جهادی در 

اولویت قرار دادیم.
رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور تاکید 
کرد: در ظرف یکسال گذشته، بیش از ۵ برابر 40 سال 
گذشته اراضی ملی در نظام کاداستر تثبیت و نسبت 
به صدور سند مالکیت اقدام شده است، به طوریکه در 
یکسال گذشته بیش از ۵۳ میلیون هکتار سند مالکیت 
صادر شده که بخش اعظم آن متعلق به اراضی ملی 
و منابع طبیعی است و امیدواریم تا پایان امسال تمام 

اراضی ملی و منابع طبیعی ساماندهی شود.
وی تصریح کرد: در مورد اراضی دولتی که تحت 
نیز  هستند  دولتی  ادارات  نظارت  تحت  یا  تملک 
نامه  که  است  دولتی  دستگاه های  همکاری  به  نیاز 
نگاری ها از سوی سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
صورت گرفته است تا با تعیین تکلیف این موضوع و 
اجرای  به حدود دستگاه های  تجاوز  از  صدور سند، 
جلوگیری به عمل آید و به تبع آن میزان دعاوی نیز 

کاهش پیدا کند.

تسریع صدور اسناد زمین های خارج شده 
از وقف

درخواست انجمن همگن قطعه سازی از مجلس
از واردات بی رویه قطعات خودرو در صورت لغو تحریم ها جلوگیری کنید

نامه ای  در  قطعه سازی  همگن  صنایع  انجمن  دبیر 
به رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس خواستار 
جلوگیری از واردات بی رویه قطعات خودرو پس از لغو 
تحریم ها با توجه به ارزهای انباشته شده پشت سدهای 

تحریم شد.
به گزارش »هم قلم« ، آرش محبی نژاد در نامه خود 
خطاب به عزت الله اکبری تالارپشتی- رئیس کمیسیون 
موضوع  با  اسلامی-  شورای  مجلس  معادن  و  صنایع 
جلوگیری از واردات بی رویه قطعات خودرو پس از لغو 

تحریم ها، آورده است:
خودرو  صنعت  مستحضرید  که  همانگونه  احتراماً 
کشور به عنوان صنعت مولد اقتصادی به دلیل تحریم 
جبران  خسارات  دچار  آمریکا  ناعادلانه  و  مستقیم 
موجب  محدودیت ها  این  اما  است؛  گردیده  ناپذیری 
همدلی و یکپارچگی در این صنعت و در نهایت منجر 
به خلق انقلاب عظیم »نهضت ساخت داخل قطعات« 

گردید و داخلی سازی قطعات چه بسا »کاهش ارزبری« 
را در این صنعت به ارمغان آورد؛ لذا با توجه به سابقه 
اول  دور  لغو  از  بعد  رویه  غیر  واردات  هجوم  تاریخی 
تحریم ها و سهولت تهاتر ارز بلوکه شده پشت سدهای 
تحریم با خودرو و قطعات آن، اکنون این نگرانی وجود 
و  درها  شدن  باز  و  تحریم ها  مجدد  لغو  با  که  دارد 
آزادسازی واردات خودرو و قطعات آن، تولیدکننده و 
سرمایه گذار بخش خصوصی به جهت قرار گرفتن در 

بازار  بر  مازاد  تقاضای  ایجاد  و  رقابت  نابرابر  موقعیت 
به  می تواند  مهم  این  که  گردد  مواجه  لطماتی  با  ارز 
شرایط  و  بیافزاید  کشور  خودرو  صنعت  انباشه  زیان 

ورشکستگی آن ها را مهیا کند.
"پیشنهادات  پنجم  ویرایش  ارسال  ضمن  لذا 
و  خودرو  واردات  ساماندهی  طرح  تدوین  جهت 
این  توسط  شده  تهیه  پیوست(  )به  آن"  قطعات 
از آن مقام محترم خواهشمند است دستور  انجمن، 
نهضت  چراغ  داشتن  نگه  روشن  جهت  فرمائید، 
ساخت داخل و صیانت از سرمایه گذاری کلان انجام 
قوانین  تنظیم  با  تا  شود  اندیشیده  تمهیداتی  شده، 
و مقررات و لزوم اجرای قطعی آن، برنامه ریزی در 
امکان  که  قطعاتی  واردات  محدودیت  وضع  راستای 
سازی  داخلی  قطعات  بخصوص  دارند  داخل  ساخت 
شده را صادر فرمایند تا گامی مؤثر در جهت احیا و 

اعتلای صنعت خودرو کشور برداریم.

۲ مزرعه ارز دیجیتال در تهران 
کشف و جمع آوری شد

در ادامه طرح برخورد با مزارع غیرمجاز ارز دیجیتال 
توسط شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ، بازرسان 
کارشناسان  با همراهی  مولوی  و  فارابی  برق  مناطق 
حراست و امور محرمانه، موفق به شناسایی و جمع 
آوری دو مزرعه غیرمجاز استخراج رمز ارز با بیش از 

۱۹0 ماینر در تهران شدند.
به گزارش »هم قلم«، در راستای کاهش بار شبکه 
از بروز نوسان و خسارت به  توزیع برق و جلوگیری 
طرح  ادامه  در  و  پایتخت  برق  مشترکان  تجهیزات 
شبکه  غیرقانونی  بهره برداران  و  متخلفان  با  برخورد 
توسط  شده  انجام  بررسی های  با  بزرگ،  تهران  برق 
بازرسان منطقه برق فارابی، از مناطق ۲۲ گانه شرکت 
دستگاه  تعداد ۱۵۳  بزرگ  تهران  برق  نیروی  توزیع 
ماینر غیرمجاز در حال فعالیت در یک واحد مسکونی 
شناسایی شد.در همین راستا، کارشناسان منطقه برق 
غیرمجاز  مزرعه  یک  شناسایی  به  موفق  نیز  مولوی 
از  یکی  در  فعال  ماینر  دستگاه   4۳ با  ارزدیجیتال 

مجتمع های تجاری پایتخت شدند.
انجام  هماهنگی های  با  نیرو،  وزارت  اعلام  طبق 
امور  و  حراست  دفتر  و  مزبور  مناطق  توسط  شده 
انتظامی،  و  قضایی  مراجع  با  شرکت  این  محرمانه 
جهت  مراتب  و  جمع آوری  شده،  کشف  ماینرهای 
تعیین و وصول خسارات ریالی وارد به شبکه توزیع 
برق در دست بررسی است. پایتخت نشینان در صورت 
اطلاع از هرگونه فعالیت غیرقانونی سودجویان در حوزه 
استخراج ارز دیجیتال می توانند پس از کسب اطمینان 
از محل فعالیت استخراج کنندگان غیرمجاز رمز ارز در 
مجاورت محل زندگی و یا کار خود، به آدرس اینترنتی  
از  و  مراجعه   www.tavanir.org.ir/samaat
طریق گزینه ثبت گزارش رمز ارز غیرمجاز، گزارش 
خود را ثبت و یا با ستاد خبری حراست این شرکت 
در  و  گرفته  تماس   ۸۸0۵7044 تلفن  شماره  به 
صورت صحت اطلاعات از پاداش نقدی تا سقف ۲0 

میلیون تومان بهره مند شوند.

اقتـصادیاقتـصادی
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برخی منابع از اقدام جدید آل  سعود مبنی بر ایجاد 
یک واحد امنیتی برای تشدید سرکوب گری  و محاصره 

مخالفان خبر دادند.
به گزارش »هم قلم« به نقل از سعودی  لیکس، یک 
منبع سعودی فاش کرد که محمد بن سلمان ولیعهد 
این کشور، یک واحد امنیتی جدید ایجاد کرده است 

تا نفوذ مخالفان در خارج از عربستان را کنترل کند.
این منبع به وب  سایت سعودی  لیکس اعلام کرد: 
یک واحد امنیتی جدید در چارچوب دستگاه امنیتی 
است،  سلمان  بن   کنترل  تحت  مستقیماً  که  دولت 

تأسیس شده است.
این منبع تصریح کرد: هدف از تشکیل این واحد 
امنیتی آن است که همه کسانی را که از داخل عربستان 
با مخالفان خارج از کشور ارتباط برقرار می کنند تحت 
تعقیب قرار دهد و از هرگونه فعالیت آنها جلوگیری کند.
به نقل از اسپوتنیک، بر اساس گزارش این منبع، 
بن  سلمان از نفوذ روز افزون مخالفان در خارج و تهدید 
جدی که حکومت استبدادی او را تهدید می کند، عمیقاً 

ترسیده است.
همه  از  سلمان  بن   که  کرد  تأکید  منبع  همان 
نفوذ  محاصره  برای  جاسوسی  و  نظارت  روش های 
استفاده  عربستان  داخل  در  آنها  روابط  و  مخالفان 
می کند.مقامات سعودی اخیراً ۱۲ نفر از فعالان سعودی 
را بازداشت کردند؛ سعید بن ناصر الغامدی دانشگاهی 
مخالف سعودی تأکید کرد که کمپین جدید مقامات 
سعودی بسیاری از فعالان را به  دلیل فعالیت های حقوق 
بشر و ارتباط آنها با فعالان خارج از کشور هدف قرار 

داده است.
تلاش  در  سعودی  مقامات  کرد:  تصریح  الغامدی 

هستند شایعه ای درباره ارتباطات این فعالان با فعالان 
خارجی منتشر کنند، اتهاماتی که معمولاً طی سال های 

گذشته تکرار شده است.
فعالان  با  که  کسانی  تعداد  افزود:  ادامه  در  وی 
سعودی خود در خارج از کشور ارتباط برقرار می کنند 

بیش از تصور مقامات سعودی است.
عربستان  از  خارج  در  سعودی  مخالفان  و  فعالان 
سپتامبر گذشته، یک حزب سیاسی مخالف با نام حزب 
التجمع الوطنی برای به چالش کشیدن سرکوب شدید 

مخالفان در عربستان تأسیس کردند.
این حزب اولین بلوک سیاسی عمومی است که در 
زمان سلطنت سلمان بن عبدالعزیز پادشاه عربستان و 
پسرش محمد بن سلمان علیه مقامات سعودی تشکیل 
شد. هدف از تشکیل این حزب تغییر نظام پادشاهی در 
این کشور و جایگزین کردن آن با یک حکومت مردم  

سالار و دموکراتیک است.
ده ها فعال و سیاستمدار سعودی تبعید شدند، اما 
مقامات سعودی آنها و خانواده هایشان را حتی در خارج 
از کشور تحت تعقیب قرار می دهند و هرگونه ارتباط با 

آنها را ممنوع می کنند.

آل ها از منتقدان خود می ترسند!
تشکیل یگان امنیتی برای محاصره مخالفان آل  سعود 

انگلیس به دو سوم کشورهای ناقض حقوق بشر 
سلاح فروخته است

خانه آزادی )Freedom House( که یک گروه 
ایالات  دولت  بودجه  با  که  است  بشر  حقوق  حامی 
متحده تاسیس شده، اعلام کرد که ۳۹ کشور از میان 
۵۳ کشوری که توسط این نهاد به دلیل نقض حقوق 
از  وارد کننده سلاح  قرار گرفته اند،  انتقاد  بشر مورد 

انگلیس بوده اند.
به گزارش »هم قلم« به نقل از یورونیوز، بررسی ها 
نشان می دهند که دو سوم کشورهایی که به عنوان 
خود  شهروندان  آزادی های  و  بشر  حقوق  ناقضان 
شناخته شده اند، طی یک دهه گذشته مقصد صادرات 

تسلیحات نظامی انگلیس بوده اند.
این نهاد حقوق بشری ارزش صادرات سلاح توسط 
انگلیس به این کشورها را طی دوره ۲0۱۱ تا ۲0۲0 
حدود ۱6.۸ میلیارد پوند )۱۹.۵۳ میلیارد یورو( برآورده 
 )CAAT(کرده است. کارزار مقابله با تجارت اسلحه
نیز پیشتر اعلام کرده بود که طی یک دهه گذشته 
از مجموع ۳0 کشوری که توسط وزارت  ۲۱ کشور 
خارجه انگلیس به عنوان رژیم های سرکوبگر شناخته 
شده اند، وارد کننده تسلیحاتی به ارزش ۱۱.۸ میلیارد 

پوند)۱۳.7۲ میلیارد یورو( از این کشور بوده اند.
گزارش های رسمی دولت انگلیس نیز ۹ کشور از 
جمله مصر، بحرین، قطر، عربستان سعودی، تایلند و 
ترکیه را به عنوان بازار اصلی تسلیحات نظامی این کشور 
معرفی کرده که به اعتقاد نهادهای حامی حقوق بشر 

به نقض سیستماتیک آزادی های مدنی شهروندان خود 
اقدام می کنند. دولت انگلیس پیشتر اعتراف کرده بود که 
نیروهای ائتلاف به رهبری عربستان سعودی در جنگ 
یمن از سلاح های ساخته شده توسط شرکت های این 
کشور استفاده می کنند و بیش از نیمی از هواپیماهای 
جنگی مورد استفاده عربستان ساخت این کشور است. 
افزون بر این، روسیه نیز طی یک دهه گذشته در زمره 
به  بوده؛  بریتانیا  ساخت  اسلحه های  فروش  ذینفعان 
طوری که در این مدت 44 میلیون پوند)۵۱.۱6 میلیون 
یورو( مهمات، اجزای اسلحه تک تیرانداز و صدا خفه کن 

از انگلیس خریداری کرده است.
لیبی نیز ۹.۳ میلیون پوند)۱0.۸۱ میلیون یورو( 
اسلحه، اجزای وسایل نقلیه نظامی و مهمات از انگلیس 
وارد کرده است. البته انگلیس اعلام کرده که فروش 
سلاح به روسیه و لیبی پیش از آغاز تحریم های مداوم 

تسلیحاتی علیه هر دو کشور انجام شده بوده است.

بین المللیبین المللی

تاکید رئیس گروه دوستی پارلمانی 
ژاپن-ایران برگسترش روابط دوکشور

 

رئیس گروه دوستی پارلمانی ژاپن-ایران بر علاقه مندی 
کشورش به توسعه روابط پارلمانی دو کشور تأکید کرد.

به گزارش »هم قلم«،   فومیو کیشیدا رئیس گروه 
اقامتگاه  در  حضور  با  ژاپن-ایران  پارلمانی  دوستی 
سفیر ایران و در دیدار با مرتضی رحمانی موحد سفیر 
ابراهیم  انتخاب   تبریک  ضمن  ژاپن،  در  کشورمان 
بر  ایران،  اسلامی  جمهور  رئیس  عنوان  به  رئیسی 
برای  پارلمانی  روابط  توسعه  به  علاقه مندی کشورش 

گسترش روابط دو کشور تأکید کرد.

بلینکن در آستانه نشست رم:
 اجازه بازیابی 

قدرت  داعش را نمی دهیم
وزیر خارجه آمریکا تاکید 
کرد: باید از توانمندی های ما 
بین المللی  ائتلاف  لطف  به 
ضد داعش که شامل حدود 
حمایت  است،  کشور   70

شود.
به گزارش »هم قلم«، به نقل از سایت آر تی، آنتونی 
لطف  به  ما  شد:  مدعی  آمریکا  خارجه  وزیر  بلینکن، 
ائتلاف بین المللی ضد داعش که شامل 70 کشور است 
توانستیم با نابودی خلافت خودخوانده داعش در عراق و 
سوریه به پیروزی دست یابیم. او در مصاحبه مشترکت 
با همتای فرانسوی خود یعنی ژان ایو لودریان با مجله 
در  فرانسوی"Le Journal du Dimanche"گفت: 
حال حاضر جایز نیست سطح آماده باش کاهش یابد. 

نمی توان اجازه داد داعش دوباره قدرتش را بازیابد.
که  خطری  افزود:  مصاحبه  این  ادامه  در  بلینکن 
از ۱0  است  مواجه  آن  با  افغانستان  در  امروز  آمریکا 
سال پیش کمتر است و ما به دقت نابودی این خطر 
قدرت  باشد  لازم  صورتیکه  در  و  می کنیم  دنبال  را 
عملکرد خود را حفظ می کنیم. نیروهای آمریکایی از 
افغانستان خارج می شوند اما ما همچنان در زمینه های 

دیگر از این کشور حمایت خواهیم کرد. 
ضد  ائتلاف  نشست  میزبان  )دوشنبه(  امروز  رم 

داعش به ریاست وزیر خارجه آمریکا خواهد بود.
بلینکن،  آنتونی  الاوسط،  الشرق  نوشته روزنامه  به 
وزیر خارجه آمریکا  ریاست نشست ائتلاف ضد داعش 

در شهر رم، پایتخت ایتالیا را بر عهده خواهد داشت.
انجام شده برای مقابله  در این نشست تلاش های 
از  ممانعت  و  داعش  گروه  آن  راس  در  تروریسم  با 
بررسی  آفریقا  قاره  در  تروریستی  این گروه  گسترش 

خواهند شد.
راهکارهای  فردا  نشست  در  است  قرار  همچنین 
پشتیبانی از اقدامات ائتلاف ضد داعش برای نابودی 
داعشی های  بر  فشارها  افزایش  تروریستی،  گروه  این 
باقی مانده در عراق و سوریه و نیز مقابله با شبکه های 
آفریقا  قاره  جمله  از  مناطق  دیگر  در  آنها  به  وابسته 

بررسی شوند.
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گمانه زنی چشم بادامی ها درباره پاسخ ایران به آژانس
ایران  احتمالا  که  مدعی شد  ژاپنی  یک شبکه 
میان  توافق  تمدید  درباره  پاسخی  شنبه  روز 
اتمی برای تداوم  انرژی  ایران و آژانس بین المللی 
آژانس  به  آزمایی،  راستی  و  نظارتی  فعالیت های 

می دهد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از شبکه ان. اچ. کی، 
آژانس بین المللی انرژی از ایران خواسته است توافقی 
موقتی را که نظارت بر فعالیت های هسته ای ایران را 

مجاز می سازد، دوباره تمدید کند. 
دیده بان هسته ای سازمان ملل به ان. اچ. کی 
گفت که ایران تا جمعه به آن پاسخی نداده است. 
دولت  مقام  یک  می گوید،  ژاپنی  شبکه  این 
ایران نیز به این شبکه گفته است که ممکن است 
تا شنبه پاسخی به آژانس داده شود. توافق میان 

آژانس و ایران که روز پنج شنبه منقضی شد، در 
نتیجه  به  صورت  در  بود.  شده  منعقد  فوریه  ماه 
رسیدن مذاکرات وین، آژانس به موجب این توافق 
می تواند اطلاعاتی را که دوربینهای نسب شده در 
ایران  در  اکنون  و  می کنند  ثبت  ایران  تاسیسات 
به شکل موقت نگهداری می شوند، گردآوری کند. 

کشف اسناد محرمانه وزارت دفاع انگلیس 
در یک ایستگاه اتوبوس

طبقه  اسناد  کنت،  در  اتوبوس  ایستگاه  یک  در 
بندی شده از وزارت دفاع انگلیس پیدا شده که در 
آن درباره واکنش احتمالی روسیه به عبور ناوشکن 

دیفندر بحث شده است.
سی،  بی  بی  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
شخصی در یک ایستگاه اتوبوس در کنت سند ۵0 
صفحه ای طبقه بندی شده از وزارت دفاع انگلیس 

را پیدا و اعلام کرد که مایل است ناشناس بماند.
مدارک محرمانه و طبقه بندی شده وزارت دفاع 
ناوشکن  ارتش،  درباره  جزئیاتی  حاوی  انگلیس 
جنوب  در  کنت  در  اتوبوسی  ایستگاه  در  دیفندر 

شرقی این کشور پیدا شدند.
این  را در  تحقیقاتی  است،  انگلیس گفته  دولت 

زمینه آغاز کرده است.
از  یکی  گفت،  انگلیس  دفاع  وزارت  سخنگوی 
کارکنان گم شدن مدارک محرمانه را گزارش کرده 
"نامناسب"  را  باره  این  بیشتر در  اظهارنظر  او  بود. 

دانست.
ایستگاه  پشت  سه شنبه  بامداد  مدارک  این   
نامش  خواسته  که  شهروندی  شدند.  پیدا  اتوبوس 
ناشناس بماند، زمانی به محرمانه بودن این مدارک 
باور  بی سی  بی  گرفت.  تماس  بی بی سی  با  برد  پی 
دارد که این مدارک شامل ایمیل و ارائه پاورپوینت  

در دفتر یک مقام ارشد وزارت دفاع تهیه شده اند.
مـدارک مربـوط بـه دیفنـدر، ناوشـکن نـوع 4۵ 
نیـروی دریایی سـلطنتی از ماموریتـی خبر می دهد 
کـه وزارت دفـاع از آن بـه عنـوان "عبـور بـی آزار از 
آب هـای اوکرایـن" یـاد کـرده و در حالی کـه روی 
سـلاح های ناوشـکن پوشـانده شـده و هلی کوپتر در 

آشـیانه بود.
بـه واکنـش  ایـن مجموعـه مدرک هـا  از  یکـی 
احتمالـی روسـیه بـه عبور ایـن ناوشـکن از آب های 
جزیـره کریمـه در روز چهارشـنبه پرداختـه اسـت.

طبـق اطلاعـات طبقه بندی شـده، طرف انگلیسـی 
احتمـال واکنـش تهاجمـی مسـکو به عبور کشـتی 
جنگـی را پیش بینـی می کـرد به همیـن خاطر یک 
مسـیر جایگزیـن بـرای ناوشـکن نیز در نظـر گرفته 

شـده بود.
براسـاس گـزارش بی بی سـی، این مدارک نشـان 
می دهنـد، دولـت انگلیـس دو مسـیر بـرای سـفر 

دیفنـدر از بنـدر اودسـا اوکرایـن بـه بنـدر باتومـی 
گرجسـتان را بررسـی کـرده بـود و یکـی از آنهـا به 
دلیـل نزدیکـی بـه سـواحل کریمه انتخاب شـد که 
آن مسـیر "امـن و حرفـه ای" توصیف شـده اسـت.
فرماندهی انگلیس مسیر جایگزین دور از آب های 
کریمه را به دلیل نگرانی اش از بابت این که مسکو آن 
را فرار انگلیس و نیز به رسمیت شناخت حاکمیت 
روسیه بر کریمه تلقی کند، رد کرد. لذا مسیر اول 
انتخاب شد تا حمایت انگلیس از دولت اوکراین را 
نشان دهد که الحاق کریمه به روسیه را به رسمیت 

نمی شناسد.
انگلیـس سـه  فرماندهـی  مـدارک،  ایـن  طبـق 
سـناریوی احتمالـی را برای پاسـخ گویی روسـیه به 
نزدیـک شـدن دیفنـدر به سـواحل کریمـه در نظر 
گرفتـه بـود کـه بین "امـن و حرفـه ای" و "غیرامن 

و غیرحرفـه ای" بـود.
یکـی دیگـر از ایـن مـدارک،  مربوط بـه جزئیات 
برنامـه حضـور نظامـی احتمالـی ارتـش انگلیس در 
افغانسـتان پـس از پایـان حضـور ماموریـت ناتـو به 

رهبر افغانسـتان اسـت.
اسـناد شـامل  ایـن  بی بی سـی،  گـزارش  طبـق 
بسـیار  توصیه هـای  جملـه  از  دیگـر  پرونده هـای 
حسـاس بـه بـن والاس وزیـر دفـاع دربـاره امـکان 
ابقـای برخـی نیروهـای انگلیسـی در افغانسـتان به 

رغـم خـروج ناتـو از ایـن کشـور اسـت.
اینکه  از  پس  اخیرا  مسکو،  رادیو  گزارش  به 
ناوشکن "دیفندر" انگلیس مرزهای دریایی روسیه 
در نزدیکی شبه جزیره کریمه را نقض کرد که منجر 
به تیراندازی هشداردهنده روسیه به سمت ناوشکن 

انگلیسی شد،  روابط دو طرف تیره شده است.

بین المللیبین المللی

عصبانیت تل آویو از فیلیپین 
و احضار سفیر این کشور

کشنبه  روز،  صهیونیستی  رژیم  خارجه  وزارت 
کشورش  حمایت  به  اعتراض  در  را  فیلیپین  سفیر 
از تدابیر تحقیقات درباره اقدامات رژیم صهیونیستی 
حماس  با  اخیر  درگیری های  جریان  در  غزه  علیه 

احضار کرد.
خبرگزاری  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
روز  ملل  سازمان  بشر  حقوق  شورای  اسپوتنیک، 
با ۲4 رای موافق مخالف، ۹ رای مخالف  پنج شنبه 
رژیم  عملکرد  درباره  تحقیق  با  ممتنع  رای   ۱4 و 

صهیونیستی در جنگ اخیر غزه موافقت کرد.
اراضی فلسطینی، قدس شرقی  تحقیقات شامل 
و اراضی اشغالی از جمله تمام نقض های مربوط به 
قانون انسانی بین المللی و تمام تجاوزات مطرح شده 
خارجه  وزارت  می شود.  بین المللی  بشر  حقوق  در 
رژیم صهیونیستی در بیانیه ای اعلام کرد: ماکایروج 
آلبرتو، سفیر فیلیپین برای توضیح دادن به وزارت 
خارجه اسرائیل درباره رای موافق فیلیپین در شورای 
علیه  تحقیقات  کمیته  تشکیل  تایید  و  بشر  حقوق 

اسرائیل احضار شد.
عملیات  وقایع  درباره  است  قرار  کمیته  این 
صهیونیستی  رژیم  کند.  تحقیق  دیوارها«  »نگهبان 
تصمیم فیلیپین را محکوم کرد و آن را  »پاداشی به 
تروریسم« خواند. این وزارتخانه مدعی شد، این اقدام 
غیرقابل قبول است و شورای حقوق بشر سازمان ملل 

نهادی جانبدار و مخالف اسرائیل است.

ترکیه منطقه ای در نزدیکی 
یک مرکز مرزبانی عراق را بمباران کرد

بمباران منطقه ای در نزدیکی یک پست مرزبانی 
مادی  خسارت  تنها  ترکیه،  توسط  دهوک  در  عراق 

برجای گذاشت.
یک  یکشنبه  روز  ترکیه  قلم«،  »هم  گزارش  به 
منطقه نزدیک به یک پست مرزبانی عراق در کوهستان 
»خامتیر« در ناحیه درکار منطقه زاخو را بمباران کرد.

نیوز«  پایگاه خبری »شفق  به  امنیتی  یک منبع 
گفت: توپخانه ارتش ترکیه دقایقی پیش، کوهستان 
مرزبانی  مرکز  یک  از  متری  فاصله چند  در  خامتیر 
عراق را بمباران کرد. وی در ادامه افزود: این بمباران 
به خسارت جانی منجر نشد اما ترکش گلوله توپ به 

خودروهای مرزبانی آسیب زد. 
برای تعقیب  نیوز، ترکیه  ایست  از میدل  نقل  به 
عناصر حزب کارگران کردستان )پ ک ک( که بیش از 
۳0 سال است با دولت ترکیه مبارزه می کنند، همواره 
را هدف  اقلیم کردستان  از شمال عراق در  مناطقی 
حملات خود قرار می دهد. درگیری و جنگ ترکیه و 
پ.ک.ک در شمال عراق موجب شده است بسیاری 
از ساکنان این مناطق، مهاجرت کرده و خواستار دور 
کردن جنگ از مناطق مسکونی شان شوند. بنابر آخرین 
آمار اعلام شده از سوی اقلیم کردستان، در پی درگیری 
عناصر حزب  و  ترکیه  ارتش  نیروهای  بین  و جنگ 
کارگران کردستان )پ ک ک( در شمال عراق، ۱۵00 

نفر آواره و ۲۲ روستا خالی از سکنه شده اند.
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های  ملت  لیگ  قهرمان  برزیل  والیبال  ملی  تیم 
والیبال ۲0۲۱ شد.

های  رقابت  فینال  دیدار  قلم«،  »هم  گزارش  به 
لیگ ملت های والیبال بین دو تیم برزیل و لهستان 
برگزار شد که در پایان تیم ملی والیبال برزیل موفق 
شد لهستان را با نتیجه ۳ بر ۱ شکست دهد و مقتدرانه 

قهرمان این رقابت ها شود.
این دیدار در چهارست و به ترتیب با نتایج )۲۲ بر 
۲۵(، )۲۵ بر ۲۳(، )۲۵ بر ۱6( و )۲۵ بر ۱4( به سود 

برزیل پایان یافت. 
تیم ملی والیبال برزیل در این رقابت ها عملکرد 
خوبی از خود نشان داد و توانست در مرحله مقدماتی 
این مسابقات به عنوان صدرنشین به دیدار نیمه نهایی 
صعود کرده و در جمع 4 تیم برتر قرار گیرد. برزیل در 
دیدار نیمه نهایی، تیم قدرتمند فرانسه را شکست داد و 

به فینال این رقابت ها صعود کرد.
در این بازی ولاس دسوزا ستاره میدان بود و موفق 
همچنین  کند.  کسب  امتیاز   ۲۲ تیمش  برای  شد 
بارتوش کورک ملی پوش لهستان ۱7 امتیاز را کسب 

کرد تا امتیازآورترین بازیکن تیمش لقب بگیرد. 

سومی فرانسه در لیگ ملت های والیبال
تیم ملی والیبال فرانسه با شکست اسلوونی موفق 
شد در رده سوم لیگ ملت های والیبال ۲0۲۱ قرار 

بگیرد.
لیگ  بندی  رده  دیدار  قلم«،  »هم  گزارش  به 
ملت های والیبال ۲0۲۱ دیروز یکشنبه برگزار شد و 
از ساعت ۱4 به وقت ایران دو تیم فرانسه و اسلوونی 

به مصاف هم رفتند.
دو تیم در حالی در دیدار رده بندی مقابل هم قرار 
گرفتند که روز گذشته تیم ملی والیبال برزیل موفق 
شد فرانسه را شکست دهد و در دیگر بازی تیم ملی 

والیبال لهستان مقابل اسلوونی پیروز شد.
والیبال  ملی  تیم  اسلوونی،  و  فرانسه  دیدار  در 
فرانسه عملکرد زیبایی از خود به نمایش گذاشت و 
توانست با نتیجه ۳ بر صفر اسلوونی را شکست دهد و 

عنوان سومی این رقابت ها را به نام خود کند.  
سه ست این دیدار به ترتیب با نتایج )۲۵ بر ۲0(، 
)۲۵ بر ۱۸( و )۲۵ بر ۱۹( به سود فرانسه به پایان 
یافت. در این بازی انگاپت از فرانسه بهترین بازیکن 
زمین بود و توانست با ۱۸ امتیاز، عنوان امتیازآورترین 

بازیکن زمین را به نام خود کند.

تیم منتخب رقابتهای لیگ ملت های ۲۰۲۱ 
والیبال

تیم منتخب مسابقات لیگ ملت های والیبال ۲0۲۱ 
منتخب  تیم  مسابقات،   این  پایان  در  مشخص شد. 
مسابقات لیگ ملت های والیبال ۲0۲۱ مشخص شد 

که به شرح زیر است:
ارزشمندترین بازیکن: والاس دسوزا از برزیل و 

بارتوش کورک از لهستان 
و  لهستان  از  بینیک  متئوش  مدافعان:  بهترین 

مائوریسیو سوزا از برزیل 
بهترین دریافت کنندگان: یوآندی لئال از برزیل و 

میخائیل کوبیاک از لهستان 
بهترین پاسور:  فابیان دژیزگا از لهستان

 لهستان زانو زد 

برزیل مقتدرانه قهرمان لیگ ملت های والیبال شد

فینال مسابقات  در  یاوری  علیرضا  و  متین سهران 
انتخابی المپیک بلغارستان رکورد ملی ماده های ۲00 

متر آزاد و ۵0 متر پروانه را شکستند.
به گزارش »هم قلم«، در ادامه مسابقات شنا انتخابی 
المپیک بلغارستان دو نماینده ایران در فینال ۲00 متر 
آزاد و ۵0 متر پروانه به آب زدند و رکورد ملی این ماده 

را جا به جا کردند. 
با اعلام فدراسیون شنا، علیرضا یاوری در فینال ۲00 
متر آزاد با ثبت رکورد یک دقیقه و ۵۱ ثانیه و ۹۲ صدم 
ثانیه سوم شد و رکورد این ماده را بهبود داد. او در مرحله 

مقدماتی زمان ۱:۵۲.۸۸ را ثبت کرده بود.
همچنین مهرشاد افقری در فینال ۵0 متر پروانه با 
۲4 ثانیه و ۳۲ صدم ثانیه اول شد و رکورد این ماده 
را بهبود بخشید. او در مقدماتی رکورد  ۲4:4۵ را ثبت 

کرده بود.
متین سهران نیز که در فینال ۲00 متر آزاد رکورد 
۱:۵۵.۸۹ را ثبت و به فینال راه یافته بود در فینال شرکت 
نکرد و درخواست رکورد ۵0 متر آزاد را کرده بود که 

نتوانست رکورد ورودی را بیاورد.

افقری  مهرشاد  و  سهران  متین  یاوری،  علیرضا 
در  اصفهان  قهرمانی  پایگاه  از  ایران  شنا  نمایندگان 
مسابقات انتخابی المپیک بلغارستان هستند که زیر نظر 

گامردیلانچیان برنامه های خود را دنبال می کنند.
 پیش از این افقری در ۱00 متر پروانه موفق به ثبت 
رکورد ورودی B المپیک و کسب مدال طلای این ماده 
شده بود. همچنین متین سهران در فینال A ۵0 متر 
آزاد دوم و علیرضا یاوری در فینال B ۵0 متر آزاد اول 

شده بودند.

رکوردشکنی شناگران ایران 
در انتخابی المپیک بلغارستان

با کسب ۵ مدال طلا، یک نقره و ۳ برنز 
نایب قهرمانی کشتی آزاد ایران 

در جام یاشاردوغو

مدال  کسب ۵  با  ایران  آزاد  کشتی  منتخب  تیم 
طلا، یک مدال نقره و ۳ مدال برنز و کسب عنوان نایب 
قهرمانی به کار خود در رقابت های بین المللی کشتی 

آزاد جام یاشاردوغو ترکیه پایان داد.
المللی  بین  های  رقابت  قلم«،  »هم  گزارش  به 
کشتی آزاد جام یاشاردوغو روزهای 4 تا 6 تیرماه در 
شهر استانبول ترکیه برگزار شد و تیم ۱۳ نفره ایران 
در پایان توسط علی قلی زادگان در وزن ۵7 کیلوگرم، 
رحمان عموزاد در وزن 6۱ کیلوگرم، محمد نخودی 
در وزن 7۹ کیلوگرم، امیرحسین فیروزپور در وزن ۸6 
کیلوگرم، عباس فروتن در وزن ۱۲۵ کیلوگرم به مدال 
طلا، حمیدرضا زرین پیکر در وزن 7۹ کیلوگرم به مدال 
نقره، حسن عبادی و کیان محمودجانلو در وزن 6۵ 
کیلوگرم و عرفان الهی در وزن 70 کیلوگرم به مدال 
برنز دست یافت.  در رده بندی تیمی نیز، ترکیه با ۱7۱، 
ایران با ۱۵۳ و گرجستان با ۹۳ امتیاز اول تا سوم شدند.

ملی حفاری اهواز قهرمان 
لیگ پاورلیفتینگ شد

اولین دوره لیگ پاورلیفتینگ ایران با قهرمانی تیم 
ملی حفاری به پایان رسید.

به گزارش »هم قلم«، بعد از حدود یک ماه رقابت 
۹ تیم در دو گروه اولین دوره لیگ پاورلینگ، عصر 
روز یکشنبه دیدار فینال لیگ به میزبانی سالن ۱۲ 

هزار نفری ورزشگاه آزادی برگزار شد.
در این دیدار تیم های ملی حفاری ایران و نیروی 
به  بودند،  کرده  پیدا  راه  فینال  به  که  ارتش  زمینی 
حفاری  ملی  تیم  نهایت،  در  و  رفتند  هم  مصاف 
لیگ  دوره  اولین  قهرمانی  عنوان  توانست  اهواز  از  
پاورلیفتینگ را از آن خود کند. پیش از این دیدار نیز 
تیم هیات کرمانشاه با شکست استحکام سازه شانی 
بابلسر توانست به عنوان سومی این رقابت ها دست 
پیدا کند. بعد از مشخص شدن سه تیم برتر، مراسم 
اهدای کاپ قهرمانی و مدال تیم های برتر با حضور 
مهدی علی نژاد معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه 
نصیرزاده  عبدالمهدی  جوانان،  و  ورزش  وزارت  ای 
رییس فدراسیون و تعدادی از مسئولان، قهرمانان و 

پیشکسوتان این رشته برگزار شد.  
همچنین کاپ اخلاق این دوره از رقابت ها نیز به 
تیم هیات چهارمحال و بختیاری رسید.در جریان مراسم 
اختتامیه از هیات های استانی برتر در سال ۹۹)خراسان 

رضوی، تهران و اصفهان( تجلیل به عمل آمد.

ورزشیورزشی

 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر: محمد رضا تقوی فرد
 دبیر تحریریه : مهسا مهرآفر 

 مدیر هنری و صفحه آرا : سیامک پهلوان     عکاس : کریم نبئی

 لیتو گرافی و چاپ: گل آذین   
 نشانی: تهران، بزرگراه آیت ا.. صدر، خیابان دیباجی جنوبی، خیابان 

شهیدتسلیمی، پلاک 88، طبقه اول       تلفن:    22762012-13






